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Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2023/9 PLE

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 5 / d’octubre / 2023

Durada Des de les 18:00 fins a les 21:40 hores

Lloc SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT DE VANDELLÒS

Presidida per ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ

Secretària MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIE BARROSO SÍ

37741870C FRANCISCO JAVIER OCHOA SANZ SÍ

39916823R Ferran Conejo da Pena SÍ

39472673G GERARD MARTÍN ARIAS SÍ

39883210Z LAURA OLMO GARCIA SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39873608A SERGI SALADIÉ GIL SÍ

47766565G SOPHIE HUESCA TANNER SÍ

24414442B Sílvia Pujol García SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ

39936331M YOLANDA MARQUÉS CALÍN SÍ
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Una vegada verificada pel Secretària la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta obre la sessió, procedint a la 
deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

 

A) PART RESOLUTIVA

 

Abans de començar la sessió plenària, per l’Alcaldessa es vol remarcar que cal que tots els membres
del Ple mantinguem el respecte i no entrem en cap tipus de desqualificació personal.

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

S' aprova l'acta de la sessió anterior amb el vot favorable de dotze membres (5 de MM-CM, 1 de la
FIC, 1 del PP, 1 d'AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze
que legalment la componen i el membre de la CUP s'absté.

 

ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA

Expedient 4173/2023. Estudi i aprovació inicial de la modificació de l'ordenança fiscal núm
17, reguladora de la taxa per estacionament de vehicles de tracció mecànica a la via pública
en determinades zones.

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentim
ent

Vista la modificació proposada de l’ordenança fiscal 17, reguladora de la taxa per estacionament de 
vehicles de tracció mecànica a la via pública en determinades zones.

Pel  Regidor  Ferran  Conejo  del  grup  municipal  de  MM-CM  es  fa  la  següent  explicació  d'aquesta
modificació:

“Les Modificacions significatives són:

1. SUBSTITUCIÓ de la zona blava a la zona portuària i costanera, passant a ser aparcament regulat de
ZONA VERDA.

a. BENEFICIAR als vehicles censat i per tant a la gent del municipi, de tal manera que pugui aparcar a
la zona que consideri sense preocupació de si té 2h de franc o si ha de pagar.

b. NO SERÀ NECESSARI ACTIVAR LA APP dels vehicles censats. El reconeixement de la matrícula
serà automàtic.

2. DEFINICIÓ clara de l’EFECTE FRONTERA. S’estableix com a frontera de l’aparcament regulat la Via
Augusta. Qualsevol espai d’aparcament regulat addicional que generi la definició de la frontera, serà
zona verda. Així mateix, l’adaptació de l’ordenança acord al planejament urbanístic.

3.  ÀREA COMERCIAL.  Actualment  és  de  color  blanc  donant  lloc  a  confusió  al  ser  el  mateix  que
d’aparcament lliure, passarà a ser TARONJA.
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4. MODIFICACIÓ DEL PERIODE D’APARCAMENT REGULAT. Del 20 de Juny al 31 d’Agost.

a. La temporada punta a nivell turístic i en nombre d’operacions cau un cop s’està immers a la segona
quinzena d’Agost.

b. REDUCCIÓ de l’import de l’abonament de temporada pels vehicles de segona residència.

5. ABONAMENTS

a. Es regula l’abonament de 40 hores per temporada a un import de 30€.

b. Es crea un abonament més econòmic pel segon i tercer vehicle per unitat familiar.

c. NOU ABONAMENT pels treballadors.

6. AMPLIACIÓ de la franja gratuïta a la zona de restauració de 30 minuts. Ara el període gratuït serà de
les 14:00 a les 16:30.

7. DESCOMPTE per despesa al municipi.

a. Sol pels vehicles no censats (la resta ja tenen descomptes i abonaments)

b. Sol per APP a través de un QR. Evitar càrrega als comerciants i restauradors.

Altres modificacions

1. Creació d’un APARTAT DE DEFINICIONS que faciliti d’entrada la comprensió de cada vehicle i el
requisit, enlloc de anar-ho trobant d’una manera reiterada.

2.  La  ordenança  NO  diferencia  la  tecnologia  del  vehicle,  és  una  qüestió  de  gestió  de  l’espai
d’aparcament i no pas del tipus de motor. No és objecte de la ordenança.

3. Simplificació de la taula de sancions.

4. ELIMINACIÓ d’algunes EXEMPCIONS. Ej. Del cotxe oficial de Ports sense visita oficial.

Consideracions

A nivell econòmics en base als exercicis de 2021 i 2022. Els comptes del 2023 no han estat auditats i
encara estan treballant-se.

La ordenança compleix amb la llei reguladora de les hisendes locals aprovat pel RD 2/2004 (5 de març)
on el cost previst respecte l’ingrés previst és igual o superior a 1 complint amb el principi d’equivalència.
L’estudi econòmic de la modificació proposta la trobeu dins a l’expedient on veureu a la resolució que
compleix amb el requerit legalment.

Dades varies:

El nombre d’operacions amb APP és similar tant al 2021 com al 2022 amb prop de 12.000.

Denuncies; any 2021 (3235 efectuades: 1290 estranger i 1945 nacionals), l’any 2022 un total de 5085.”

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC:"  En primer lloc, volem manifestar la
nostra satisfacció perquè el nou equip de govern dóna continuïtat a aquesta mesura, i inclús la reforça
amb les modificacions que avui es proposen

Ho volem deixar palès perquè durant el nostre mandat, tant la regidora FIC i regidora d’ERC, que ara
estan a l’equip de govern, sempre s’havien oposat frontalment a aquesta regulació i no les teníem totes.

Nosaltres  estem  d’acord  en  que  es  puguin  realitzar  modificacions  en  l’ordenança  que  regula
l’aparcament., ja que es un mesura que s’ha implantat fa molt poc (estiu 2021), i és lògic que es facin
ajustos en base a l’experiència que anem adquirint. De fet, nosaltres ja vam modificar la norma a l’any
2022.

Pensem que us heu precipitat en presentar avui les modificacions. Fa 20 dies que ha finalitat el període
de pagament, i fins el 20 juny del 2024 no es torna a activar. Per tant, no hi havia pressa.

A més  ho feu  sense  tenir  tancats  els  resultats  de  l’estiu  2023,  sense  presentar-los  en  un  Consell
d’administració d’Idetsa, ni en una taula d’empresaris, com fèiem nosaltres.

No obstant, nosaltres hem sol·licitat aquesta informació provisional per poder valorar l’impacte de les
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modificacions, ja que amb un històric de dos estius, l’estiu 2023 era fonamental per veure la tendència.

Per tant,  després d’haver analitzat aquesta informació econòmica,  i  la  proposta de modificació hem
arribat a unes conclusions que han determinat el sentit del nostre vot, que exposarem en l’explicació de
vot.”

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP: “El 12 d’octubre (d’aquí a una setmana)
farà 100 dies del nou govern municipal, i fins ara no han portat al ple cap qüestió rellevant. I aquest
potser és el primer expedient d’un cert calat, tot i que modest.

S’elimina  la  zona  blava  i  només  hi  haurà  zona  verda  i  taronja.  Es  reordenen  alguns  sectors.  Es
modifiquen les dates d’aplicació dels aparcaments regulats.»

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC es fa la següent explicació de vot:

“Estem d’acord que s’ampliï l’espai regulació de l’aparcament amb 259 places netes més.

S’elimina zona blava , però no els parquímetres. Se cobra la taxa d’aparcar als turistes, visitants i titulars
de segona residència..

Tenim dubte sobre eliminar la tarifa blava ( que era gratuïta 2 hores pels residents). Esta zona blava
està a primera línea de mar, i s’anava alternant amb un número suficient de places amb tarifa gratuïta
pels residents en tots els accessos al mar i a la zona port (des de la Punta del riu fins l’Arenal).  Es més,
era una recomanació de l’estudi  tècnic que es va  elaborar a l’inici perquè era una forma d’ordenar
millor els espais d’aparcament.
Trobem correcte incorporar  abonaments pels treballadors no empadronats en empreses locals; ajustar
el calendari del 20 de juny al 31 d’agost. Manteniu la zona comercial, les bonificacions als propietaris de
segona residència i les exempcions a les persones amb mobilitat reduïda.
No estem d’acord amb l’eliminació de les bonificacions dels vehicles eco/zero, perquè són un incentiu
pel desenvolupament de la mobilitat sostenible, ja que bonifica els vehicles de baixa emissió de gasos
contaminants i contribueix a assolir els ODS.
Cal recordar que el nostre municipi va aconseguir formar part de l'Aliança Catalunya 2030 des del l'abril
del 2022 i de ben segur que aquestes de mesures són molt ben valorades.
És cert que vehicles eco/zero ocupen la via pública, però també l'ocupen els vehicles dels treballadors
no empadronats o els que tenen mobilitat reduïda.

Per tant, van presentar unes esmenes a quest punt en termini, i no han estat aceptades.

Però bé, sopesant els pros i contres,  finalment ens hem decantat cap al sí.

Per què la part que ha estat decisiva per nosaltres és que, a trets generals,  les modificacions que
s’incorporen  no suposen un canvi substancial, ni alteren els objectius que es pretenen  assolir, que són:
- Donar prioritat als veïns i veïnes  per  l’estacionament  a la zona de platges de l’Hospitalet de l’Infant i
la seva àrea d’influència (s’ha incrementat l’àrea en 259 places més.
-que els  turistes i  visitants  contribueixin al  cost del  manteniment de les platges amb una aportació
econòmica (el parquímetres continuen instal·lats).
- i per últim, es promou la mobilitat a peu, es redueix el trànsit i la contaminació.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC fent la seva explicació de vot:

“La Fic aprova aquesta proposta per que tal i com vam reivindicar a l'aprovació inicial, desapareix la
zona blava i d’aquesta manera desapareix el fet de acotar la estada gratuïta a primera línia de la platja
al veïns del poble a partir de l'aprovació d’aquesta modificació el veïns del municipi podran aparcar de
manera gratuïta.

El Regidor Ferran Conejo pel grup municipal de MM-CM pren de nou la paraula manifestant:” La zona
verda i blava alternada el que busquem és que el ciutadà no s´hagi de preocupar en que hagi un
temps màxim d’estacionament. Abans sí que especificava un temps màxim de la zona blava, ara no
caldrà que es preocupi amb el temps màxim. Referent amb la mobilitat i els cotxes ecos no han de
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posar-se al mateix sac, el que estem regulant és la regulació de l’espai.

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de promoció econòmica del 25 de setembre de
2023.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres que legalment el componen,(5 de MM, 1 de 
la FIC, 1 del PP, 1 d'AMVH. 4 del PSC-CP i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l'ordenança fiscal 17, reguldora de la taxa per
estacionament de vehicles de tracció mecànica a la via pública en determinades zones que s´adjunta
com Annex 1

Segon.- Sotmetre aquest expedient a informació pública per un termini de 30 dies hàbils comptats
des del següent a la publicació edictal al Butlletí oficial de la Província de Tarragona als efectes de
reclamacions  i/o  suggeriments,  així  com al  Tauler  d’Edictes  de la  Corporació.  Exhaurit  l'esmentat
termini sense haver-se presentat cap tipus de reclamació s'entendran aprovades definitivament les
modificacions de les ordenances sense necessitat d’ulterior acord, procedint-se a la publicació íntegra
del text modificat de l’ordenança fiscal.

Tercer.- Contra la publicació  de l'acord d'aprovació definitiva es podrà interposar recurscontencios
administratiu  davant  de  la  Sala  contenciosadministrativa  del  Tribunal  Superior  de  Justícia  de
Catalunya,  en  el  termini  de dos  mesos  comptats  des  de  l'endemà de  lapublicació  de l'aprovació
definitiva,  d'acord  amb  el  que  disposa  l'article  112  de  la  Llei  39  /2015,  de  l'1  d’octubre,  del
procediment administratiu comú de les administracions públiques i els articles 10.2 b), 25.1 i 46.1 de
la Llei reguladora de la jurisdicció contenciosaadministrativa del 13 de juliol de 1998

 

ÀREA DE SERVEIS INTERNS

Expedient 249/2018. Estudi i aprovació de l'actualització de l'inventari municipal de béns i 
drets del municipi del període comprès entre 2018-2020

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

En relació amb l'expedient relatiu a la rectificació de l'Inventari de Béns d'aquest Ajuntament, emeto el
següent informe-proposta de resolució, de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 175 del
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre, amb base en els següents,

ANTECEDENTS DE FET

PRIMER. Finalitzat l'exercici 2020, període comprès entre:

Data inicial Data final

2018 2020

SEGON. A la vista de les variacions que s'han produït en el patrimoni de la Corporació.

LEGISLACIÓ APLICABLE

La Legislació aplicable ve determinada per:
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— L'article 32.1 i 4 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de Patrimoni de les Administracions 
Públiques.

— Els articles 17 a 36 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 
1372/1986, de 13 de juny.

— L'article 3.2 k) del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels 
funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional.

— L'article 86 del Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local, aprovat per
Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril.

En l'exercici de la funció establerta en l'article 3.2 k) del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel
qual  es  regula  el  règim jurídic  dels  funcionaris  d'Administració  Local  amb habilitació  de caràcter
nacional, es formula la següent rectificació de l'Inventari de béns i drets, el tenor literal dels quals es
transcriu a continuació:

I. Metodologia emprada.

El document explicatiu es troba a l’expedient

II. Altes i baixes patrimonials.

Veure el document que consta a l’expedient

III. Variacions patrimonials.

Veure el document que consta a l’expedient

Vist quant antecedeix, segons annex 1, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta
en la Legislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de l'Ajuntament, conforme a l'article 34
del Reglament de Béns de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 1372/1986, de 13 de juny.

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:»Es tracta d’una actualització
a data 2020 de l’inventari municipal de 2018. La Normativa diu que s’hauria de realitzar anualment. Fa
quatre anys, quan es va aprovar la darrera actualització, tant naltros com la que ara és alcaldessa vam
demanar que s’haurien de fer anualment. Naltros, a més, demanàvem i demanem que els faci el propi
Ajuntament, no com ara que s’encarrega a una empresa externa, amb el consegüent cost econòmic.

A la comissió informativa de fa dues setmanes, però, vau dir que els fareu cada dos anys i els donareu a
fer a una empresa externa, quan és una qüestió que si es fes de forma anual i rutinària, es podria fer
perfectament des de l’Ajuntament, i ens estalviaríem uns quants diners.»

Intervé la Regidora Ma José Gómez  pel grup municipal del PSC-CP fa la seva explicació de vot:

“És  evident  que  l’ideal  seria  que  aquestes  actualitzacions  es  fessin  anualment,  però  també  som
conscients de la feina llarga i feixuga que suposa pel departament d’intervenció i serveis econòmics i
tots els tècnics.  La prova es que l’inventari 2017 té 1157 pàgines.

De totes formes,  la informació económica del béns de titularitat municipal figura  sempre als actius no
corrents del balanç de situació de cada any, o als majors de comptes de la comptabiitat municipal.

L’inventari es un document que recull, estructura, completa i amplia aquesta informació.”

Vist el dictamen emès per la Comisisó informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
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d'AMVH-AM. 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb l'abstenció  del membre de la CUP, ACORDA:

PRIMER. Aprovar la rectificació anual de l'Inventari municipal de béns i drets pertanyents a aquest
Municipi, relatiu al període citat, en els termes que es especificats a l’Annex  que es troba a l’expedient

SEGON. Remetre còpia íntegra d'aquest a l'Administració de l'Estat i de la Comunitat Autònoma.

 

Expedient 3902/2023. Estudi i aprovació inicial de l'expedient de modificació de crèdit 5-
2023

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 5, Abstencions: 0,
Absents: 0

Per l’Alcaldia ha informat de la necessitat de tramitar un expedient de crèdit extraordinari i suplement
de crèdit, atès que les despeses que es relacionen no poden demorar-se fins a l’ exercici següent i la
seva consignació pressupostària existent és insuficient:

Per  resolució  d’aquesta  mateixa  Alcaldia,  s’ha  resolt  iniciar  l’expedient  de  modificació  de  crèdit
pressupostària mitjançant suplement de crèdit i crèdit extraordinari.

 L’Interventor ha emès informe 406 que consta a l’expedient.

Igualment,  la  Secretaria  General  ha  emès  l’informe  vers  la  legislació  aplicable  al  procediment
incorporat igualment a l’expedient.

Intervé la Regidora Ma José Gomez pel grup municipal del PSC-CP manifestant:

“La  modificació total és  de 727.000 €

En  primer  lloc,  parlarem de  la  partida  de  festes  populars,  que  és  la  més  rellevant  en  el  total  de
l’ampliació del pressupost.
Es proposa incrementar el pressupost en 210.000 €, passant a ser 517.000€ tenint en compte que al
més de juliol ja es va ampliar 85.000€.
Estem parlant de més del doble de despesa en festes, d’un 132% més.
Vagi per endavant que res del que diguem va en contra ni de les entitats que participen en l’elaboració
de les festes populars, ni de la tècnica de festes, persones  que valorem i que  apreciem, i que no
dubtem de la seva bona fe, ni  de la sempre bona predisposició,  perquè les coneixem molt, després
d’haver  treballat amb ells durant molts anys.
 El que qüestionem és la responsabilitat política del control de la despesa amb diners públics, que són
de tots.
Hem  demanat  explicacions  a  l’equip  de  govern  de  per  què  aquest  increment.  Explicacions  de
l’Assumpció, màxima responsable de l’ ’hisenda municipal, la Yolanda, regidora de Festes, i el regidor
Javier Ochoa.
Les explicacions que ens van donar ens van generar molts dubtes.
Per això, vam sol·licitar a l’interventor i a serveis econòmics dades comptables de totes les factures que
fins al mes de setembre han arribat en concepte de despeses en festes.
Cal recordar que el canvi de l’equip de govern es produeix el 17 de juny, fins a aquell moment s’havien
fet i pagat algunes les festes, adquirit compromisos mitjançant  contractes sobre festes de Sant Joan,
Sant Pere, inclús de les Festes Majors de San Roc.
Doncs bé, després de fer un anàlisi en profunditat, factura a factura, analitzant dades del proveïdor, de
dates pagament, conceptes, si tenien o no proposta de despesa, les conclusions son les següents:
Ni les factures del 2022 que es paguen al 2023 (42.000€); ni el nombre de contractes sense proposta de
despesa que el regidor anterior va signar sobre espectacles per  Sant Pere, Sant Joan i Festa Major de
Sant Roc (32.500€); ni les factures d’encàrrecs anteriors al 17/6 (81.730€) que es paguen després,
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justifiquen la desviació pressupostària del 132% de la partida.
I   remarquem una informació molt  rellevant,  i  és que segons l’informe tècnica només  es proposa
sumplementar la partida en 51.000€, no pas 210.000€. Per tant, aquí alguna cosa no quadra.
Cal afegir una altra informació molt rellevant: durant els darrers 4 anys mai s’havia produït una desviació
pressupostària d’aquesta magnitud. Alguna cosa voldra dir...

Deixem les festes,  i  parlem ara d’altres partides que se suplementen, perquè us volem fer
algunes preguntes:
- 229.000 € energia elèctrica en obres i serveis

- ja s’havien incrementat en l’anterior modificació en 260.000 €
-no  heu  previst  l’estalvi  que es  produirà  amb l’entrada  en  funcionament  la  planta

fotovoltaica  del  pavelló  que  comparteix  la  generació  amb  tots  els  equipaments  500m?una
actuacio nostra.
- Servei de recaptació s’incrementa en 50.000 €, vol dir que s’haurà incrementat la recaptació ?
- Inversió en camins 25.000 €, per què no s’ha comptabilitzat la subvenció de 60.000 € de la
DG de Protecció Civil del Ministeri de l’Interior que s’ha concedit?
- S’inclou una partida de 19.500 € per un treball tècnic d’enllumenat, d’on ?

La Regidora Yolanda Marqués pel grup municipal de MM-CM manifesta:

“Bona tarda, pel que fa a la regidoria de festes com bé podeu veure s’ha hagut d’augmentar de manera
substancial la partida pressupostària (210.000 euros), per poder fer front a les factures que queden per
pagar o bé per fer encara proposta de despesa.

Tot això és degut a les males pràctiques que l’anterior equip de govern tenia, agafant compromisos de
contractacions de festes sense dotar la partida pressupostària el suficient per poder-les afrontar. Aquest
fet ha significat que durant molts anys, s’han anat arrossegant factures pendents de pagaments, pagant-
les al següent exercici amb partida pressupostària del següent any i arrossegant encara més factures
any rere any. És el peix que es mossega la cua.

Per a que això no passi més, i poder erradicar aquests mals vicis adquirits, hem decidit fer aquesta
ampliació, eixugar així les factures pendents i poder acabar l’any a 0, és a dir, amb tot pagat. D’aquesta
manera podrem començar amb l’exercici 2024 amb el departament sanejat, totes les factures pagades, i
la  nova  partida  pel  proper  any  ajustada  al  exercici  calculat  d’aquell  mateix  any,  sense  haver  de
arrossegar factures del 2023, 2022, etc.

Remarquem també que totes les festes fetes fins a dia d’avui estaven ja contractades per l’anterior
govern, els excessos de dies, d’actes i de factures són tot en conjunt un legat que hem heretat el nou
govern i que estem treballant per a solucionar els problemes que ens hem anat trobant.

Som conscients de la gran quantitat de diners que s’han invertit aquest any amb festes, i tot i que el
gaudi i l’alegria de la nostra gent és un bé que tots volem, creiem que aquesta inversió i aquests gastos
són excessius. Si més no, estem fent actuacions per a que aquests excessos no tornin a passar, i tot i
que tinguem unes festes dignes i molt ben valorades, no comportin un pressupost tant gran com les que
han suposat enguany.

- La dotació pressupostària per a festes en el 2023 va ser de 330.400 euros, dels quals 42.498,92 es
van haver d’utilitzar per pagar factures entrades al 2023, d’actes del 2022 (arrossegades).

- En definitiva, quedava una partida pressupostària pel exercici 2023 de 287.901,08 euros.

-  Si  tenim en compte que les Festes de Sant Roc ha costat  234.161,25 (208 + 26), cosa que van
contractar l’anterior equip de govern, ens queden 53.739,83 euros per pagar: cap d’any, Reis, carnaval,
Sant  Joan,  Sant  Pere,  Sant  Jaume  i  Santa  Anna  (Almadrava  i  Masriudoms),  festes  d’estiu  de
Masboquera,  Santa  Elisabeth,  una  petita  part  de  Sant  Cosme  i  Sant  Damià,  i  a  més  a  més  les
subvencions del Centre (CCERV) i l’associació Rociera de la Fira d’Abril. A més a més aquest any hem
tingut la celebració dels 100 anys del CCERV i els 50 anys del Club

- Ara passem al informe de la proposta de modificació de crèdit. Aquesta esta proposada per a fer-se
per 64.500 euros, però resulta que les factures que queden encara per fer proposta de despesa pugen a
un valor de 177.270,78 euros. Com comprendreu, és inviable, els números no surten, i és per aquest
motiu que la modificació de crèdit que hem realitzat ha sigut de 210K. Tot això ha estat consensuat amb
intervenció, i veuen viabilitat a la modificació, sobretot per poder sanejar aquestes factures que falten
per pagar, i per afrontar les festes que queden fins finals d’any
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El Regidor Javier Ochoa pel grup municipal de MM-CM  manifesta: “Parles d’estalvi en unes plaques 
que s’ han de posar en marxa, no volem estar en deutes fins l’ any proper. També el cine s´ha fet a la 
plaça Ramon Berenguer per això s`ha hagut d’afrontar aquesta despesa.

 

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifesta: “Aquesta modificació es fa a partir
d’un suplement de crèdit de 727.204,45€ que prové (excepte una baixa de 7.000€) del romanent de
2022 que ascendeix a 6.757.389,94€. Amb aquesta modificació, doncs, en quedaran 6.037.185,49€.

Els principals suplements es demanen per als Departaments d’Obres i Serveis (405.000€, 56%) i Festes
(223.500€, 31%).

En aquest apartat de festes, igual que al darrer ple, trobem que hi ha un desviament entre l’informe
tècnic del Departament de Festes i la Memòria d’Alcaldia.
Informe tècnic, de data 8 de setembre, demana un suplement de crèdit de 50.000€. En canvi la memòria
d’alcaldia, de data 19 de setembre, demana un suplement de 210.000€. És a dir 160.000€ més que no
estan justificats a l’informe tècnic.
A la  comissió informativa vam demanar informació sobre la finalitat  d’aquests  160.000€,  i  se’ns  va
respondre que eren per poder pagar factures de festes que no tenien proposta de despesa feta. A la
mateixa comissió vam demanar tenir  accés a aquest llistat  de factures, i des d’intervenció se’ns va
enviar la informació amb la indicació que a data de 22 de setembre de 2023, el llistat de factures del
Departament de Festes amb manca de proposta de despesa, ascendia a un total de 112.118,45€.
Per tant, encara hi ha una desviació de gairebé 50.000€ (concretament, 47.881,55€) entre el que diu
intervenció i el que diu l’alcaldessa. Sr. Alcaldessa, on aniran a parar aquests 50.000€ no justificats?
Del Departament d’Obres i Serveis ens sobten els 197.000€ de més que es demanen per a consum
elèctric, dels que l’informe tècnic no en detalla massa res. Al passat ple ja es va fer un suplement de
crèdit de 320.000€ pel mateix concepte, i se’ns va dir que amb això ja quedaven resolt fins l’any vinent.
Podeu explicar per a què son aquests gairebé 200.000€ més que es demanen per a consums elèctrics?

Demanarem per escrit on van a parar els gairebé 50.000€ del departament de festes no justificats.»

El Regidor Javier Ochoa explica els megabats d’aquesta setmana és el preu més alt en tot l’any,  és un 
assumpte que s´ha d’assumir, perquè hi ha pujades sobtades.

La  Regidora  Yolanda  Marquès  pel  grup  municipal  de  MM-CM manifesta:”Com be  has  dit  aquests
112.000 euros estan justificats per pagar factures que manca la proposta de despesa i la resta és per
pagar les festes que ens venen a continuació, Santa Elisabeth a Masboquera i si podem encabir els
tres/quatre caps d’anys dels diferents nuclis del municipi per poder acabar l’any a zero.”

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

La Regidora Ma José Gomez pel grup municipal del PSC-CP fa la següent explicació de vot:

“1.-Per una banda, l’equip de govern ha augmentat la partida de festes de forma considerable,  per
imprevistos una part, però també perquè hi ha una clara voluntat d’ incrementar la despesa pública
destinada a festes. La qual té com efecte directe la disminució del romanent de tresoreria de forma
substancial, que són els estalvis de l’ajuntament.

2.-D’altra banda, l’equip de govern, fa només dos mesos, el 28/7/2023,  va proposar una modificació del
pressupost de 1.154.918€ , que el grup municipal socialista va aprovar.
Perquè li  vam donar soport?  Perquè per nosaltres aquella ampliació del  pressupost  era, el  que en
termes col·loquials es diu, “el borron y cuenta nueva” que en comptabilitat  descriu el final d’una etapa i
el inici d’una altra. O dit d’una altra manera, nosaltres enteníem que eren les previsions de despeses
que el nou equip de govern fa per poder complir amb el pressupost fins a final d’any.
Avui ens torneu a proposar una altra modificació del pressupost per import de 727.204,45.
 Doncs bé, cal recordar que durant els darrers anys del nostre mandat, les regidores de l’oposició que
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ara estan a l’equip de govern, Assumpció de Junts, Esmeralda d’ERC, Elidia de la FIC, van criticat fins
la sacietat els ajustos pressupostaris que vam fer mitjançat les modificacions de crèdit.
Per tant,  es comença a  demostrar que “ni vosaltres ho feu tan bé, ni nosaltres ho fèiem tan malament”.

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació dee vot:

«Demanarem per escrit on van a parar els gairebé 50.000€ del departament de festes no justificats. I
demana més justificació pel tema de la despesa de la llum.»

El Regidor Ferran Conejo pel grup municipal MM-CM intervé  :”Només manifestar que en quan a les
paraules de la Regidora del PSC que manifesta que estem des del 17 de juny, a La Revista publicada al
juliol, vostè mateixa va manifestar que es gaudiria d’ un estiu liderat i planificat pel nostre grup. Les
festes ens les hem trobat planificades i hem hagut d’assumir els costos”,

La Regidora Elidia López pel grup municipal  de la FIC manifesta: “La FIC l’any passat  al  ple dels
pressupostos  ja  va advertir  que  no  trobava  correcte  NO dotar  la  partida  de  festes  del  pressupost
necessari ja vam dir que era una irresponsabilitat política sobretot quan amb l'exercici corrent es paga
una quantitat considerable de les factures de l'exercici anterior, que es el motiu real de la modificació
d’aquest expedient en realitat, no dotar de la partida suficient en festes.”

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d'AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot desfavorable de cinc membres (4 del PSC-CP i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdit núm. 5/2023 del Pressupost en vigor,
en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la
liquidació de l'exercici anterior sota el següent desglòs:

DEP. O
R
G.

PROGR. ECON. DENOMINACIÓ CRÈDIT 
INICIAL

CRÈDIT 
PROPOS
AT

CRÈDIT 
DEFINITIU

ALCALDIA 10 943 46600 A ALTRES ENTITATS 31.608,82
€

661,03 € 32.269,85 €

ALCALDIA 11 920 22601 ATENCIONS
PROTOCOL·LÀRIES

3.100,00 € 2.000,00
€

5.100,00 €

ADMIN. 31 932 22708 SERVEI DE 
RECAPTACIÓ

110.000,0
0€

50.000,00
€

160.000,00
€

BENESTA R 
SOCIAL

12 231 22102 CONSUM GAS 2.000,00 € 5.500,00
€

7.500,00 €

SALUT 16 312 21901 MANTEMINET DEA 4.000,00 € 3.000,00
€

7.000,00€

SALUT 16 312 22700 SERVEI NETEJA 21.000,00
€

5.000,00
€

26.000,00€

SALUT 16 312 22701 SERVEI SEGURETAT 7.000,00 € 5.000,00
€

12.000,00€

CULTURA 14 333 22103 COMBUSTIBLE 
VEHICLES

- € 800,00 € 800,00 €
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CULTURA 14 334 22709 SERVEI
MANTENIMENT

45.000,00
€

10.000,00
€

55.000,00€

COMERÇ 21 4313 22700 NETEJA MERCATS
23.000,00

€ 2.000,00 25.000,00€

COMERÇ 21 4313 22799
TREBALLS 
D'EMPRESES I 
PROFESIONALS

10.000,00 € 1.000,00 11.000,00€

COMERÇ 21 4311 22609 ACTIVITATS
43.000,00 € 20.000,00 63.000,00€

TIC 33 920 21604
MANTENIMENT 
EQUIPS INFORMÀTICS 116.600,00€ 8.251,65 124.851,65€

TIC 33 920 62606 INVERSIÓ EQUIPS
INFORMÀTICS

43.000,00 € 3.491,50 46.491,50€

ENSENYAMEN
T 15 326 62307 INVERSIÓ EDIFICIS 25.000,00 € 15.000,00

€
40.000,00€

FESTES 23 338 22609 FESTES POPULARS 307.000,00€ 210.000,00
€

517.000,00€

FESTES 23 338 20304
LLOGUER DE
MATERIAL

28.000,00 € 9.000,00 € 37.000,00€

FESTES 23 338 22602
PUBLICITAT I
PUBLICACIONS

5.200,00 € 4.500,00 € 9.700,00 €

POLICIA 32 132 22103
COMBUSTIBLE 
VEHICLES

13.000,00 €
5.000,00

€
18.000,00€

TURISME 20 432 22609
ACTIVITATS DE 
DINAMITZACIÓ

40.000,00 €
20.000,00

€
60.000,00€

TURISME 20 432 62303
INVERSIÓ PLATGES 80.000,00 € 15.000,00

€
95.000,00€

MEDI 
AMBIENT 18 163 21405

ARRANJAMENT 
VEHICLES

25.000,00 €
12.000,00

€
37.000,00€

MEDI 
AMBIENT 18 454 63100

INVERSIÓ MILLORA
CAMINS

10.000,00 €
25.000,00

€
35.000,00€

ESPORTS 13 341 22500
TRIBUTS ESTATALS
- CANON COSTES 
ARENAL

- €
30.474,75

€
30.474,75€

ESPORTS 13 341 48039
CONVENI CLUB 
ESPORTIU
HOSPITALET

25.000,00 €
35.000,00

€
60.000,00€
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OBRES I 
SERVEIS 12 231 22100 ENERGIA ELÈCTRICA 54.000,00 €

12.000,00
€

66.000,00€

OBRES I
SERVEIS 14 333 22100

ENERGIA
ELÈCTRICA 80.000,00 €

60.000,00
€

140.000,00
€

OBRES I
SERVEIS 15 323 22100

ENERGIA
ELÈCTRICA 25.000,00 €

17.000,00
€ 42.000,00€

OBRES I
SERVEIS 15 323 22102 CONSUM GAS 25.000,00 € 8.000,00

€
33.000,00€

OBRES I
SERVEIS 40 165 22100

ENERGIA
ELÈCTRICA

385.000,00
€

90.000,00
€

475.000,00
€

OBRES I
SERVEIS 40 920 22100

ENERGIA
ELÈCTRICA

105.000,00
€

18.000,00
€

123.000,00
€

OBRES I
SERVEIS 40 165 22706

ESTUDIS I
TREBALLS TÈCNICS

15.000,00 €
19.525,52

€
34.525,52€

OBRES I
SERVEIS 40 459 21501

MANTENIMENT
MOBILIARI URBÀ 18.000,00 €

5.000,00
€ 23.000,00€

TOTAL 727.204,4
5€

2º Finançament :

1.- BAIXES

DEPARTAME
NT

APLICACIÓ 
PRESSUP.

DENOMINAC 
IÓ

CRÈDIT 
INICIAL

BAIXA 
PROPOSADA

CRÈDIT 
DEFINITI
U

ESPORTS 13/341/48038

SUBVENCIÓ 
CCRV CURSES 
DE MUNTANYA 7.000,00

€ 7.000,00 € 0,00 €

TOTAL 
BAIXES

7.000,00 €
2.- ROMANENT DE 
TRESORERIA PER 
DESPESES GENERALS

TOTAL RTDG 720.205,42 €

TOTAL FINANÇAMENT

727.205,42 €
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Segon.  Exposar  aquest  expedient  al  públic  mitjançant  anunci  inserit  en  el  Butlletí  Oficial  de  la
Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar
reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini
no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per
resoldre-les

 

Expedient  3946/2023.  Estudi  i  aprovació  de  la  revisió  de  les  tarifes  del  servei  de
subministrament  d'aigua  potable al  Municipi  de  Vandellòs  i  l'Hospitalet  de  l'Infant  que
presenta Comaigua SL.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 5, 
Abstencions: 0, Absents: 0

La Regidora Laura Olmo fa una explicació de les noves tarifes que presenta  Comaigua SL pel 
subministrament d’aigua potable a aplicar a partir de l’1 de gener de 2024

“El 23 de desembre de 2009 l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant pren acord de signar
un conveni amb el Consell Comarcal del Baix Camp pel qual es delega a favor de COMAIGUA la gestió
dels serveis que constitueixen el cicle integral de l’aigua amb una duració de 25 anys. El servei compta
actualment amb 5.545 abonats que s’abasteixen de cabals procedents de captacions pròpies i de la
compra del CAT (Consorci Aigües Tarragona). La tarifa mitjana resultant de l’últim estudi econòmic
actual és de 0.6983€/m3 (fins ara 0.6481€/m3) la qual cosa representa un increment del 7,75%
respecte a la tarifa vigent.

Cal destacar que la pujada de preu ve degut a:

• Increment del cost de personal ve degut a l’actualització de la composició de personal amb les
necessitats actuals del servei i una major especialització de les tasques, així com a l’actualització de
les taules salarials. Disminueix personal administratiu tècnic i incrementa la d’operaris.

• (La reducció de les despeses d’energia elèctrica degut al canvi de titularitat de quatre pòlisses a nom
de l’Ajuntament. Tot el consum d’energia consumit pels pous, es fà càrrec l’ajuntament directament.)

 • Compra d’aigua al CAT amb l’increment de les seves tarifes

• Compra de materials de conservació i treballs tercers.

-Increment del preu previst per afrontar el 10% anual de comptadors amb sistema telemesura.

- L’increment del cost del tractament degut a l’aplicació de la nova normativa segons el RD 3/2.23, on
s’han incrementat la freqüència i els paràmetres a analitzar.

 - Increment preus carburants en el transport.

• L’increment d’impostos i taxes degut a la recuperació per part de l’Ajuntament de l’import de la taxa
d’ocupació del subsol. Aquí entrarien la supervisió dels serveis tècnics municipals i la taxa d’ocupació
del sòl.

• Increment de despeses de material oficina, assegurances, centre atenció telefònica, etc • Increment
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d’un 10% càlcul del cànon de l’ACA que grava els cabals subministrats

• L’increment del preu de la conservació de comptadors fa que els ingressos no tarifaris incrementin.

• Fons de reposició de les instal·lacions de l'ajuntament : l’ajuntament renuncia a aplicar cap import
per aquest concepte per tal de no gravar més la tarifa.

Es per això que s’exposa aquestes dades per tal d’aprovar un increment en el rebut de l’aigua d’un
7.75% a partir del 01/01/2024. “

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:

«L’empresa  Comaigua  SL,  controlada  en  un  49%  per  SOREA-AGBAR-LA  CAIXA,  proposa  una
increment del 7,75% en la tarifa de l’aigua. En un municipi que té una renda disponible per càpita de
14.600€/any (per sota de la mitjana catalana (17.600€/any), segons dades IDESCAT, i on la població ha
anat perdent poder adquisitiu especialment els darrers dos anys per la gran inflació.

L’equip de govern no discuteix aquesta pujada. Ja els sembla bé?

I a més, es dona la paradoxa que en aquest increment de tarifa proposat, l’empresa es cobra la taxa
d'ocupació del subsòl fixada per aquest Ajuntament, prevista en uns 9.119 €/any. Com a mínim, s’hauria
de demanar a l’empresa que no gravi aquest impost a la factura.
El que caldria fer amb la gestió de l’aigua és obrir el debat sobre la seva remunicipalització, seguint la
tendència a nivell mundial que ha portat ciutats tan rellevants com París, Nàpols, Budapest, Atlanta,
Buenos Aires, Berlín, La Paz, entre altres, a remunicipalitzar-ne la gestió. També a Catalunya ho han fet
municipis com Mataró, Manresa, Parets, Montornès, Arenys de Munt, entre moltes altres.
Cal tenir en compte que dels 50 municipis catalans on és més barata l’aigua, en 48 la gestió és pública.
Per contra, en els 50 municipis catalans amb l’aigua més cara, en 44 la gestió és privada.
Recuperar  la  gestió  directa  i  pública  de  l’aigua  permetria  una  major  flexibilitat  per  a  l’aplicació  de
polítiques socials progressives en el preu de l’aigua, una major resiliència en casos d’emergència, un
abaratiment dels costos de l’aigua, i un millor control sobre les condicions laborals de les treballadores,
a més d’un estalvi anual considerable per a les arques municipals (que només en excessos de consum
paguem uns 120.000€ anuals).

La Regidora Laura Olmo pel grup municipal de MM-CM manifesta: “Per tenir un exemple referent a una
família de 4 persones amb un consum mig de 45m3 en una factura trimestral de 52,27€ pesaria a ser
54,76€. Suposaria 2,50€ més per TRIMESTRE.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP fa la següent explicació de vot:

“Nosaltres hem votat en contra pels següents raons:

- Acabem d’aprovar un augment de 210.000€ la partida de festes i ara l’equip de govern incrementa el
rebut de l’aigua als veïns i veïnes del municipi.  Les diferents partides augmenten un 7,86%. Tampoc
estem d’acord en el com:

- S’incrementen de forma lineal els diferents trams, no es fa de forma progressiva que és més
justa. Es a dir, bonificar més al que consumeix menys.
- La tarifa dels consums de l’ajuntament (edificis municipals, parcs i jardins) baixa un 82,45%,
mantenint un consum similar dels 230 comptadors passant de pagar de 0,6 €/m3 a 0,1 €/m3
- És a dir, els ingressos es mantenen igual i el que no paga de més l’Ajuntament ho pagaran
els veïns i veïnes (50.000 €/any, aprox.)
-  Per  contra,  es mantenen sense pujar  els  drets  de  connexió,  però la conservació  de  les
escomeses puja un 24,30 %

Avui veiem, després de 12 anys de govern socialista sense tocar ni un cèntim, la primera pujada del
rebut de l’aigua al veïns del municipi. Una mesura a més que pel context econòmic inflacionari, on la
cistella de la compra ha pujat , els combustibles han pujat, tipus d’interès de les hipoteques han pujat.
Nosaltres no hi podem donar suport a aquesta pujada.”
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El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació de vot: “Pels motius
explicats anteriorment  aquests motius, creiem que la gestió de l’aigua hauria de ser pública i directa
per part de l’Ajuntament per les raons que he dit. Només una dada: Cal tenir en compte que els 50
municipis catalans on és més barata l’aigua, en 48 la gestió és pública. Per contra, en els 50 municipis
catalans amb l’aigua més cara, en 44 la gestió és privada”

La  Regidora  Laura  Olmo  pel  grup  municipal  de  MM-CM  comenta  que  el  fons  de  reposició  de
l’Ajuntament ho  paga l'Ajuntament, en cap cas el ciutadà.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 
d'AMVH-AM) que representen la majoria absluta del nombre de tretze que legalment el componen i 
amb el vot desfavorable de cinc membres (4 del PSC-CP i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- Aprovar les tarifes presentades per Comaigua SL pel servei de subministrament d’aigua 
potable al Municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant a partir de l’un de gener de 2024 sent les 
següents:

a) Tarifes de subministrament d'aigua

Mínim de consum 18 m3/uc/trim.

Preu del subministrament

Domèstic

General

Fins a 18 m3/uc/trim. 0,4171 €/m3

De 18 a 30 m3/uc/trim. 0,5053 "

De 30 a 54 m3/uc/trim. 0,8577 "

Excès de 54 m3/uc/trim. 1,4212 "

Tarfa social (1)

Fins a 18 m3/uc/trim. 0,2086 €/m3

De 18 a 30 m3/uc/trim. 0,3790 "

De 30 a 54 m3/uc/trim. 0,8577 "

Excès de 54 m3/uc/trim. 1,4212 "

Famílies nombroses

Fins a 18 m3/uc/trim. 0,4171 €/m3

De 18 a 60 m3/uc/trim. 0,4171 "

De 60 a 72 m3/uc/trim. 0,5053 "

De 72 a 96 m3/uc/trim. 0,8577 "

Excès de 96 m3/uc/trim. 1,1633 "
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Tarifa per fuites (2)

Bloc únic 0,6983 €/m3

Industrial i prov.obres

Fins a 18 m3/uc/trim. 0,4171 €/m3

De 18 a 30 m3/uc/trim. 0,5053 "

De 30 a 54 m3/uc/trim. 0,8577 "

Excès de 54 m3/uc/trim. 1,8612 "

Municipal

Bloc únic 0,1137 €/m3

b) Conservació d'escomeses i comptadors

Fins a 15 mm. 4,50 €/ab/trim.

De 20 i 25 mm. 5,42 "

Més de 25 mm. 6,98 "

(1) Unitats de convivència nombroses

Per tal d’assolir un règim de tarifes que sigui equitatiu per tots els abonats, per les unitats de 
convivència nombroses

s’ampliaran els blocs de consum amb 2 m3/mes per cada persona de més que sobrepassi el límit de 3 
persones que

convisquin al domicili de l’abonat. Aquesta bonificació s’aplicarà sistemàticament als abonats que 
gaudeixen de

l’ampliació de trams al cànon de l’ACA.

(2) Tarifa social

S’aplicarà als abonats que gaudeixin del cànon social de l’ACA, mentre l’Ajuntament no s’estableix un 
criteri diferent.

(3) Tarifa de fuites

S’aplicarà al  consum que excedeixi  de  l’habitual  segons  mitjana del  mateix  període de dos  anys
anteriors en els supòsits en els quals es produeixi una fuita per un fet fortuït, de difícil detecció, no
atribuïble a negligència del client, i sempre i quan el client acrediti que l’ha reparat aportant a l’entitat
subministradora la documentació acreditativa de la reparació de la fuita. Aquesta bonificació no es
podrà aplicar a un mateix client més d’un cop en un període de dos anys.”

Segon.- Comunicar aquest acord a Comaigua SL i a la Comissió de Preus de Catalunya.
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Expedient 3947/2023. Estudi i aprovació de la revisió de les tarifes del servei de 
clavegueram al Municipi de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant que presenta Comaigua SL.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 5, 
Abstencions: 0, Absents: 0

El Regidor Javier Ochoa fa una explicació de les tarifes que presenta Comaigua SL: a aplicar a partir de
l’1 de gener de 2024 amb un increment del 9,63%. Lúltima revisió d’aquestes tarifes és del 2017, i
només l’IPC de juliol de 2021 a juliol de 2022 és del 10,8%, l’encariment del gasoil, de la llum, l’IPC
dels salaries ens porta a aquest increment. Per altre banda, l’Ajuntament es fa càrrec del fons de
reposició.

Intervé  el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP  manifestant:  “Aquí  la  proposta
d’increment de tarifa és del 9,63%.Argumentari igual que l’anterior punt»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

La Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP fa la següent explicació de vot: “En la 
mateixa línea que el punt anterior, laa tarifa s’incrementa un 9,6%. En un context econòmic inflacionari i 
de pujada de tipus d’interès aquesta pujada del rebut no beneficia ni les empreses, ni les famílies.”  

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit membres (5 del MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1
d'AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot en contra de cinc membres (4 del PSC-CP i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- Aprovar les tarifes presentades per Comaigua SL pel servei de clavegueram al Municipi de 
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant a aplicar a partir de l’1 de gener de 2024, sent les següents:

Preus de clavegueram

Domèstic

Quota 1,10 €/uc/trim.

Fins a 18m3/uc/trimestre 0,1153 €/m3

A partir de 18 m3/ uc/trimestre 0,1442 "

Ús industrial i comercial

Quota 1,10 €/uc/trim.

Fins a 18m3/uc/trimestre 0,1153 €/m3

A partir de 18 m3/ uc/trimestre 0,2884 "

Segon.- Comunicar aquest acord a Comaigua SL i a la Comissió de Preus de Catalunya.

 

Expedient 4253/2023. Estudi i aprovació del protocol d’actuació en casos d’alcoholisme  i 
consum d’altres drogues.
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Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Per la Regidora Esmeralda Saladié es fa una explicació d'aquest protocol:

Amb l´objectiu d´establir una política clara sobre el consum d´alcohol i drogues en l´entorn laboral
del nostre ajuntament i dintre de les accions que farem, una d´elles és aquest protocol que avui
presentem al Ple. Amb dos objectius molts clars: el primer que el consum ha de ser 0 en tota la
jornada  laboral,  amb  els  descansos  inclosos  i  el  segon  és  augmentar  el  coneixement  entre  les
treballadores i treballadors sobre la manera en què, en relació amb l´alcohol i les drogues, poden
gaudir d´una vida més saludable i ajudar-los si cal, a canviar aquest consum.

 Els estudis epidemiològics actuals fixen el consum d´alcohol i drogues en el món laboral com una
qüestió problemàtica, i per tant la política de prevenció en aquesta matèria que vol aplicar l´equip de
govern ve avalada pels enunciats de la Organització Internacional del Treball i la Comissió Nacional i
les Autonòmiques de Prevenció de drogues en l´àmbit laboral (integrada per l’Administració, CCOO,
UGT, Foment del Treball i PIMEC).

La intervenció que es planteja a l´Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant pren una visió
global com a plantejament base, en altres organitzacions s´acostuma a abordar aquesta qüestió d
´una manera només disciplinària, però nosaltres volem fugir d´enfocaments reduccionistes, per tant
es farà des d´una visió global.

 Per tant, com acció inicial es proposa l´aprovació d´aquest protocol d´actuació que volem remarcar
que ha estat presentat, debatut i acordat de forma unànim en el sí de la Comissió de Seguretat i Salut
integrada per  tots els representants de l´Administració i  de cadascun dels col.lectius de persones
treballadores de l´Ajuntament.

 Aquesta perspectiva integral d´actuació implica també accions preventives i de sensibilització que s
´hauran  d´activar  juntament  amb  l´aprovació  del  protocol.  Com  són  accions  de  sensibilització:
formació preventiva destinada a tot el personal de l´Ajuntament, i suport als afectats i afectades, així
com mesures i actuacions tant en l´àmbit laboral com social. i d´altra banda formació en intervenció i
assistència adreçada a les persones amb responsabilitat de gestió d´equips de treball.”

Intervé la Regidora Sophie Huesca pel grup municipal del PSC-CP manifestant:

“Recolzem l’implantació d’aquest protocol. Aquest tipus de protocols son necessaris per generar pautes
i estructura, i encara així volem recalcar la importància de primerament, intentar tractar aquests temes
d’una manera pròxima i personal desde les persones encarregades al govern.

- També considerem important normalitzar les conversacions sobre adicció per tal de aportar llum a una
malaltia que encara és desconeguda i tema tabú per a molts, i pensem que el camí per aconsegui-ho és
a través de la conversa oberta, l’educació i la sensibilitazació.
- I amb això dit aprofito per corretgir o puntualitzar l’ús del llenguatge al nou redactat del protocol ja que
considero important diferenciar:
Suggeriria cambiar el títiol a: “PROTOCOL PER AL TRACTAMENT DE CASOS D’ALCOHOLISME I DE
CONSUM DE DROGUES” A —-> PROTOCOL PER AL TRACTAMENT DE CASOS D’ALCOHOLISME I
ALTRES DROGUES D’INGESTIÓ QUÍMICA o PROTOCOL PER AL TRACTAMENT DE CASOS DE
DROGADICCIÓ - ja que l’alcohol com altres drogues pertanyen al mateix grup, l’única que diferencia
l’alcohol i alguns medicaments farmacèutics d’altres substàncies químiques adictives és que aquestes
primeres tenen una situació legal i han sigut normalitzades socialment.”

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:  “És una proposta que,
inicialment tenia per objectiu eradicar la problemàtica que presenta el consum d'alcohol en el conjunt de
treballadors i treballadores municipals, tant  des de la perspectiva de la prevenció de riscos laborals
(seguretat dels treballadors) com de l’afectació a tercers, així  com la pròpia salut dels treballadors i
treballadores.

A més, té una dimensió no exclusivament punitivista, sinó que preveu mesures d’acompanyament a les
persones que puguin trobar en una situació així.
És, per tant,  una proposta de Protocol  que d’entrada ens semblava bé, i  més quan la comissió de
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vigilància de la salut de l’Ajuntament la va aprovar per unanimitat.
En el debat tingut en la Comissió informativa de la setmana passada vam fer la proposta d’incloure al
protocol altres consums de drogues.
Des de Recursos Humans de l’Ajuntament s’ha valorat positivament aquesta proposta que hem fet, i
s’ha incorporat al Protocol.
Per tots aquests motius votarem favorablement.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 
d'AMVH-AM, 4 del PSC-CP i 1 de la CUP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer.- Aprovar el Protocol per al tractament de casos d’alcoholisme i d’altres drogues que consta en
aquest  expedient,  i  dur a terme les  accions de difusió i  informació  que siguin necessàries per al
coneixement de tot el personal municipal que s’adjunta com annex 2.

Segon.- Instar al Departament de Recursos humans amb col·laboració amb la Comissió de Seguretat i
Salut, a organitzar les sessions de sensibilització, informatives i formatives que han de complementar
la posada en pràctica del protocol.

Tercer.- Donar-ne compte als membres de la Comissió de Seguretat i  Salut i  al  Departament de
Recursos Humans.

 

Expedient 2976/2023. Estudi i aprovació de la modificació horària de les sessions de la 
Junta de govern local

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 
1, Absents: 0

Per l'Alcaldessa s'explica la proposta de la modificació horària de les sessions de la Junta de Govern 
local:

"Atès l’acord plenari del 4 de juliol de 2023 (punt 3) sobre el règim de sessions de la Junta de Govern
Local

Atès el que disposa l´article 20-b) i c) de la Llei 7/85, de 2 d´abril, reguladora de les bases del règim
local,  conforme a la redacció donada per l´article  23 de la Llei  57/2003, de 16 de desembre, de
mesures  per  la  modernització  del  govern  local,  112  i  següents  del  Reglament  d  ´Organització,
funcionament  i  règim jurídic  de  les  Entitats  Locals,  aprovat  per  Reial  Decret  2568/86,  de 28  de
novembre, i article 99 del Decret-legislatiu 2/03, de 28 d´abril, pel qual s’aprova el text refòs de la Llei
municipal  i  de  règim  local  a  Catalunya  i  l’article  27  del  Reglament  orgànic  municipal,  publicat
definitivament al BOPT de 13 d’octubre de 2020 (CVE20220-07153) que regula el règim de sessions de
la Junta de Govern Local

PROPOSO a  la  consideració  dels  Regidors/es  el  següent canvi  d’horari:a)  sessió  ordinària  que es
realitzarà  semanalment  tots  els  dilluns  a  les  17,00  hores  durant  tot  l’any.
b) Quan estigui convocada la comissió informativa de serveis interns serà els dilluns a les 18,00 hores.
c) sessió extraordinària quan la Presidenta ho decideixi."

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifesntat:

«Per una banda, res a dir, ja que el govern s’ha de reunir quan cregui convenient. Però fer notar, que
per la vostra comoditat de fer les comissions informatives de factures (cada quinze dies), els dilluns
quan feu les juntes de govern, limitareu la meva acció política, ja que ja us vaig avisar que els dilluns
per la tarda tinc classes.
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Tenint en compte que l’equip de govern esteu alliberats, hauríeu de tenir en consideració els membres
de l’oposició que no ho estem i, en el meu cas, que no ens quedem els diners.

Al que contesta d’Alcaldessa: «que el que s’ ha tingut en compte és canviar el dia de les comissions
informatives tal com va fer la demanda el Regidor de la CUP als dijous i només mantindríem la que es
fa cada quinze dies per les factures, ja que som més persones les que no ens anava bé.Pots connectar-
te  per  internet  i  asssistir  i  també fer  totes  les  preguntes  relatives  a  les  factures  per  escrit  i  seran
contestades.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 
d'AMVH-AM i 4 del PSC) que representen la majoria aboluta del nombre de tretze que legalment el 
componen i amb l'abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Aprovar el canvi d'horari de la Junta de Govern Local  sent  el següent:

a) sessió ordinària que es realitzarà semanalment tots els dilluns a les 17,00 hores durant tot l’any.
b) Quan estigui convocada la comissió informativa de serveis interns serà els dilluns a les 18,00 hores.
c) sessió extraordinària quan la Presidenta ho decideixi.

 

Expedient 3001/2023. Donar compte del Decret de l'Alcaldia sobre l'assignació de noves 
Regidories.

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Es resta assabentat del Decret de l’alcaldia sobre noves assignacions de Regidories.

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifestant:

“Primer de tot felicitar a la Sra. Esmeralda com a nova regidora de l'Ajuntament, i és que, més enllà de
les  inapel·lables  incongruències  ideològiques  que  està  adquirint  l'actual  configuració  de  l'equip de
govern, li desitgem el millor.

Així i tot, voldria fer alguns apunts respecte a aquest nomenament.

Primer  de tot  ens  preocupa que  una  competència tan important  com és el  cas  de  la  de Recursos
Humans recaigui en una regidoria que s'exercirà a través del règim d'assistències, el, règim de menor
dedicació que contempla la Llei de Bases de Règim Local.

I és que val a dir que aquesta Regidoria, requereix d'una dedicació continuada basada en el seguiment i
la proximitat amb els més de 200 treballadors que té l'Ajuntament i  els seus òrgans, dedicació que
creiem  que  difícilment  es  pot  portar  a  terme  amb  una  dedicació  per  assistències.

El protocol avui aprovat en dona compte de la cura i el contacte permanent que s'ha de desenvolupa
amb els treballadors de la nostra institució. Per aquesta raó, en l'anterior equip de govern liderat pel
PSC,  aquesta  era  una  competència  que  ostentava  l'Alcalde,  en  règim  de  dedicació  exclusiva.

En  tot  cas  esperem que  els  treballadors  no percebin  aquesta  possible  llunyania  i  que es  continuï
treballant en les seves necessitats.”

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP :”En data 12 de setembre vam demanar
per instància la comunicació formal de la incorporació de l’Esmeralda a l’equip de govern, expressant
d’alguna manera el nostre malestar pel fet que des dels partits polítics se n’havia fet difusió però no des
dels canals oficials de l’Ajuntament. I que, en cap cas, els regidors i regidores de l’oposició n’havíem
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estat informats.»

 

Expedient 2995/2023. Estudi i aprovació de fixació del límit anual de les indemnitzacions 
per les assistències efectives a les sessions del Ple, Junta de Govern i de les comissions 
informatives i de seguiment de la regidora Esmeralda Saladié Barroso

Favorable Tipus de 
votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 5, 
Abstencions: 0, Absents: 0

Atès  que  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  es  va  constituir,  en  sessió  plenària
extraordinària, el dia 17 de juny de 2023, com a conseqüència dels resultats obtinguts en les eleccions
locals del dia 28 de maig de 2023 i d’acord amb els nomenaments efectuats per la junta electoral.

Atès que per acord plenari de 4 de juliol de 2023 estableix les indemnitzacions i règim retributiu a
percebre pels càrrecs electes municipals.

Atès que el decret d’alcaldia 2023-0923 de 23 d’agost de 2023 assigna les regidories de Recursos
humans, Igualtat i Joventut a la regidora Esmeralda Saladié Barroso, per tant, en tenir responsabilitat
de govern s’estableix en 20.000 € el límit anual de les percepcions per assistències a òrgans col·legiats
d’aquesta regidora.

Aquesta variació s’estima que per al període de 23 d’agost a 31 de desembre de 2023 requereix la
següent dotació pressupostària:

31 912 23000 Assistències: 4.333,32 €

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:”Al primer ple ja vam votar
en contra d’aquest expedient, bàsicament per motius exposats com que ni l’alcaldessa ni el primer tinent
d’alcalde tindrien règim de dedicació exclusiva a l’Ajuntament.

No obstant, vam valorar positivament que el total de retribucions respecte el govern anterior en reduïa
en 34.000€. Ara, però, ens costareu gairebé el mateix que el govern del PSC, 180.000€.
I cal tenir en compte que l’alcaldessa només cobra assistències (20.000€), i que el sou gran el té de la
Diputació  (60.000€).  Si  l’alcaldessa  tingués  dedicació  a  l’Ajuntament,  el  cost  del  govern  municipal
fàcilment superaria els 200.000€.»

Intervé l' Alcaldessa manifestant que actualment som vuit regidors a l’equip de govern, a l’anterior
equip de govern eren set, i encara ens queden 8.000 euros per poder destinar a altres coses, és a dir,
que sent un regidor més, encara estalviem i tampoc incidiré en el tema de l’Alcaldessa i em sembla
que no es pot dubtar de que el nostre treball és infinit i actualment gràcies a les noves tecnologies
podem estar molt connectats.

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació de vot: “Al primer ple ja 
vam votar en contra d’aquest expedient, bàsicament per motius exposats com que ni l’alcaldessa ni el 
primer tinent d’alcalde tindrien règim de dedicació exclusiva a l’Ajuntament.

No obstant, vam valorar positivament que el total de retribucions respecte el govern anterior en reduïa
en 34.000€. Ara, però, ens costareu gairebé el mateix que el govern del PSC, 180.000€.
I cal tenir en compte que l’alcaldessa només cobra assistències (20.000€), i que el sou gran el té de la 
Diputació (60.000€). Si l’alcaldessa tingués dedicació a l’Ajuntament, el cost del govern municipal 
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fàcilment superaria els 200.000€.»

Intervé el Regidor Gerard Martín pel grup del PSC-CP fent la següent explicació de vot: “Son vuit
regidors perquè s´ha volgut,  i  cap problema,  no  estem dubtant  de les  capactitats  de les
regidores, el que esperem és el tema de recursos humans requereix una dedicaciò plena.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d'AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot desfavorable de cinc membres (4 del PSC-CP i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer. Establir per a la regidora Esmeralda Saladié Barroso el límit anual d’assistències corresponent
als regidors amb responsabilitat de govern.

Segon. Aprovar que aquest acord tinguin efectes retroactius, des del dia 23 d’agost de 2023, basant-
se en la previsió sobre la retroactivitat dels actes administratius regulada en l’article 39 de la Llei
39/2015,  d’1  d’octubre,  de  règim  jurídic  de  les  administracions  públiques  i  del  procediment
administratiu comú.

Tercer. Notificar aquest acord a la Secretaria General, a la Intervenció General, a la Tresoreria i a la 
Direcció del Serveis de Recursos Humans, als efectes legals oportuns.

 

Expedient 4255/2023. Estudi i aprovació de la proposta d'acord que presenta el grup 
municipal de la CUP per al Debat parlamentari de la proposició de llei de modificació de la 
normativa que afecta el fons de transició nuclear i el seu òrgan de govern

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 0, 
Abstencions: 4, Absents: 0

S’estudia la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP, pel Regidor Sergi Saladié es fa
lexposició de la mateixa:

"El passat 9 de març de 2023 el Grup Parlamentari de la Candidatura d'Unitat Popular-Un Nou Cicle per
Guanyar va registrar al Parlament de Catalunya la Proposició de llei de modificació de la normativa que
afecta  el  fons  de  transició  nuclear  i  el  seu  òrgan  de  govern  (Núm.  Expedient  202-00061/13).
(www.parlament.cat/document/bopc/342071633.pdf#page=7)

Aquesta Proposició de Llei té com a objecte la modificació de la Llei 10/2022, del 23 de desembre, de
modificació de la Llei 5/2020, de mesures fiscals, financeres, administratives i del sector públic i de
creació de l'impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi ambient, amb relació al fons de
transició nuclear, i de creació de l'òrgan de govern del fons, amb l’objectiu de:

1. Destinar al Fons de Transició Nuclear el 90% de l'impost recaptat per l'impacte ambiental de les
centrals nuclears. Ara s’hi destina el 50%. Si el que es grava amb l’impost és l’impacte ambiental de
les centrals nuclears, resulta obvi que els territoris que reben més directament aquest impacte, rebin a
través del fons la major part de la recaptació de l’impost.

2. Establir un sistema d’assignació del Fons de Transició Nuclear basat en la distància, la població i la
superfície municipal o comarcal afectada.

3.  Acotar  les  mesures  financiables  a  projectes  de  preservació  i  gestió  dels  espais  naturals,  la
potenciació  del  sector  agrícola  i  ramader,  la  gestió  forestal,  la  prevenció  d’incendis  forestals,  la
implantació  d’energies  renovables  en  espais  alterats  a  través  d’autoconsum  o  comunitats
energètiques,  les  mesures  de  mitigació  i  adaptació  al  canvi  climàtic,  així  com  les  tipologies
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d’actuacions contemplades en l’Agenda Rural de Catalunya.

4. Delimitar  la recepció del  Fons de Transició Nuclear a agents  públics i  privats del  propi territori
afectat, per tal que sigui únicament gestionat per ajuntaments, entitats municipals descentralitzades,
consells  comarcals,  organismes vinculats  als  municipis  o  consells  comarcals  (empreses  públiques,
consorcis...), autònoms, petites i mitjanes empreses, cooperatives dels municipis afectats i entitats
sense ànim de lucre.

5. Ampliar la participació de l’òrgan de govern de gestió del fons de transició nuclear a més agents per
tal de fer-lo més plural i més arrelat al territori.

Amb l’aprovació d’aquesta Proposició de Llei en els termes en els que està redactada, el municipi de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant podria rebre més de 5 milions d’Euros anuals, que es destinarien a
actuacions relacionades amb la millora del medi ambient, l’adaptació i mitigació dels efectes del canvi
climàtic,  i  el  desenvolupament  del  territori,  i  estaria  gestionat  per  les  administracions  públiques
(Ajuntament, IDETSA, MIDIT, Llastres), els agents privats (autònoms, petites i mitjanes empreses), les
cooperatives i les entitats sense ànim de lucre.

Per tots aquests motius, presenten la seva proposta d'acord.”

Intervé el Regidor Gerard Martín pel grup municipal del PSC-CP manifestant:

“Sobre aquesta moció tenim certs dubtes i volem fer alguns comentaris.

Per una banda, volem deixar clar que una modificació de la Llei 10/2020, del 23 de desembre, de modificació de la
Llei 5/2020, de mesures fiscals, financeres, administratives i  del sector públic i  de creació de l'impost  sobre les
instal·lacions que incideixen en el medi ambient, amb relació al fons de transició nuclear, i de creació de l'òrgan de
govern del fons encaminada a destinar al Fons de Transició Nuclear el 90% de l'impost és una bona notícia per al
nostre municipi.

De la mateixa manera entenem que la tramitació d'una Llei és una qüestió que li pertoca al Parlament de Catalunya i
als seus òrgans, i que ha de ser aquesta institució la que exposi a debat, en el temps i formes que estableixi la
legislació aplicable, per tal que siguin els diputats els que dirimeixin la qüestió.

A més volem afegir, que donada la gran complicació que va suposar incrementar el percentatge de dotació del Fons

de Transició Nuclear fins al 50% tenim molts dubtes de que es pugui apujar fins al 90%.”

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP torna a incidir manifestant que el que es demana
és a veure si entre tots és accelerar a aquest debat.

El Regidor Ferran Conejo pel grup municipal de MM-CM fa la sebüent explicació de vot:

“1. Agrair l’exposició de la seva moció.

2. Envers l’argumentació de vot:

Hem votat favorablement a la moció que presenteu tot i que qualsevol modificació de la Llei 10/2022 en
aquest punt entranya dificultats, resulta raonable l’argumentació de que els municipis que compten amb
les  instal·lacions  nuclears  haurien,  la  incidència  dels  fons  hauria  de  ser  més  acusada i  principals
receptors de cara a incrementar la promoció econòmica del territori, la creació d’ocupació i la transició
ecològica que mitigués l’impacte que suposa el seu tancament. Per tant, com ho veiem un benefici i que
la  proposta  d’acord  insta  al  Parlament  al  debat  sobre  la  quantia  a  destinar  al  territori,  hem votat
favorablement a la Moció.

Del total del fons actualment les zones PENTA 1 i PENTA II tenen destinats el 50% del total de l’import,
distribuint-se el 50% per a cadascuna de les àrees. Queda evidenciat que per l’àrea que ens afecta
actualment d’un supòsit de 120 M€ de fons, l’àrea del PENTA 1 que aplica al municipi es redueix a un
total de 10 M€ on hi poden optar fins a 5 municipis que estan en aquesta àrea, per tant intentar optar a
un percentatge més elevat, acabi o no amb èxit, és raó de vot favorable.”
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Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifestant que és una bona iniciativa

El  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP  manifesta  per  últim:  «  Demanem  que  els
representants del Consistori que tinguin relació amb els Grups Parlamentsris de JUNTS i el PSC que els
demanin de retirar l’esmena a la totalitat que tenen presentada en contra de la Proposició de Llei.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

El Ple de l’Ajuntament, amb el vot favorable de nou membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d'AMVH-AM i 1 de la CUP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen, ACORDA:

Primer. Instar el Parlament de Catalunya a portar a debat del Ple la Proposició de llei de modificació
de la normativa que afecta el fons de transició nuclear i el seu òrgan de govern, presentada pel Grup
Parlamentari de la Candidatura d'Unitat Popular-Un Nou Cicle per Guanyar (Núm. Expedient: 202-
00061/13)

Segon. Traslladar aquest acord a la Mesa del Parlament, a la Junta de Portaveus del Parlament, i als
Grups Parlamentaris (excepte al GP VOX).

Tercer.  Difondre  aquest  acord  a  través  dels  mitjans  de comunicació  municipals  (ràdio,  televisió,
revista, web, xarxes socials) 

 

Expedient 4256/2023. Estudi i aprovació de la proposta d'acord que presenta el grup 
municipal de la CUP per a la revisió dels Plans de Protecció Civil Municipals (DUPROCIM) i 
reforçar el Departament de Protecció Civil

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 1, En contra: 12, 
Abstencions: 0, Absents: 0

S’ estudia la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP que es presentada pel Regidor
Sergi Saladié:

"L’any 2014 la Generalitat de Catalunya va aprovar el DECRET 155/2014, de 25 de novembre, pel qual
s'aprova el contingut mínim per a l'elaboració i l'homologació dels plans de protecció civil municipals i
s'estableix el procediment per a la seva tramitació conjunta.

Aquest Decret obliga el nostre municipi a disposar tots els plans de protecció civil municipals en un
Document únic de protecció civil municipal (DUPROCIM)

 El 5 de desembre de 2018 la Comissió de Protecció Civil de Catalunya va aprovar (homologar) el
DUPROCIM del  municipi  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de l’Infant.  Aquest  document inclou els  riscos
territorials bàsics,  el  de contaminació de les aigües marines, el d’incendis, el  d’inundacions, el  de
nevades, el radiològic, el de transport de mercaderies perilloses i el PEM per Contaminació accidental
al riu Ebre.

Segon l’article 6.1 de l’esmentat Decret 155/2014, els plans de protecció civil municipals s’han de
revisar  cada  quatre  anys  a  fi  de  mantenir-ne  plenament  la  capacitat  operativa.  Així  doncs,  el
DUPROCIM del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, tot i ser operatiu, cal que sigui revisat
des del mes de desembre de l’any passat d’acord a aquesta normativa vigent, i no ens consta que a
dia d’avui aquest document s’estigui revisant per part de l’Ajuntament.

De cara la revisió d’aquest document, a banda dels Plans de Protecció Civil als que estem obligats
(CAMCAT,  INFOCAT,  INUNCAT,  RADCAT,  TRANSCAT,  PROCICAT  FLIX,  VENTCAT,  FERROCAT,
PANDEMIES), des del nostre punt de vista seria imprescindible incorporar-hi els Plans de Protecció Civil
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recomanats  per  al  nostre  municipi  per  la  Comissió  de  Protecció  Civil  de  Catalunya  (NEUCAT,
SISMICAT).

En la  revisió d’aquest document caldria posar especial  èmfasi, tant  en la dimensió operativa com
preventiva, en els riscos que amb el canvi climàtic s’estan incrementant en freqüència i intensitat, com
son el risc d’incendi forestal, el risc d’inundació, el risc d’onades de calor, i el risc de sequera.

Igualment,  es  considera  que  el  Departament  de  Protecció  Civil  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de  l’Infant  caldria  reforçar-lo  i  ampliar-lo  amb  més  recursos  humans,  materials  i
pressupostaris, doncs el nostre municipi, per la seva situació i complexitat, presenta un gran nombre
de riscos (antròpics i naturals), que amb l’actual estructura en limita la seva actuació, especialment en
tasques preventives i de planificació.

Per  tots  aquests  motius,  presentem  la  següent  PROPOSTA  D’ACORD  El  Ple  de  l’Ajuntament  de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant acorda:

 1.  Iniciar  el  procediment de revisió del  Document únic  de protecció civil  municipal  (DUPROCIM),
posant especial èmfasi en els riscos que amb el canvi climàtic s’estan incrementant en freqüència i
intensitat, com son el risc d’incendi forestal, el risc d’inundació, el risc d’onades de calor, i el risc de
sequera.

 2. Dotar el Departament de Protecció Civil de més recursos humans i materials, especialment amb la
contractació de com a mínim un/a tècnic/a especialista en tasques preventives i de planificació i un/a
administratiu/va.

3. Incrementar la partida pressupostària per al Departament de Protecció Civil.

4. Difondre aquest acord a través dels mitjans de comunicació municipals (ràdio, televisió, revista,
web, xarxes socials) "

Inrervé el Regidor Javier Ochoa pel grup municipal de MM-CM manifestant:”1 Desde el departamento
de protección civil mediante su responsable ya se a contactado con la empresa T&ASSOCIATS y su
responsable Sr.David Tisaire ( Empresa que redactado la mayoría de los planes municipales que hay en
la actualidad) para ralizar una actualizacion completa asi como incluir el estudio de riesgos potenciales
en el municipio. Asi también se ha estudiado la creación de una partida presupuestaria especifica en
2024 para llevar a cabo dicha actualización empezando por el plan DUPROCIM ( documento único de
protección civil municipal ), el PAMEN ( plan de actuación municipal en emergencia nuclear ) y el plan
de CASTILLOS DE FUEGOS ARTIFICIALES a partir de estos tres principales planes municipales se
estudiara la actualización de otros planes municipales de edificios y actividades ya existentes.

 2 No esta previsto contratar personal ya que la cobertura se hace con voluntarios y transversalmente
con los  diferentes departamentos  municipales  (  policía  y  dron  ,  medio  ambiente  )  y  los  diferentes
asociaciones ADF, CAZADORES , SERRES DEL MESTRAL etc

3 En los presupuestos del 2024 ya se ha planteado la mejora del presupuesto de protección civil con la
creación de partidas para mantas , sal , agua etc “

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifesta:

“Sobre aquesta moció volem fer alguns comentaris.

Respecte  a la  primera  de  les  propostes  d'acord,  ens  posicionem  a  favor  de  l'actualització  de
l'actual DUPROCIM, i ens sembla correcte que el personal tècnic hi fiqui especial èmfasi en els riscos
climàtics,  dels  quals  per desgràcia estem essent  testimonis  habitualment.  Si  ells  consideren  oportú
afegir el NEUCAT i el SISMICAT, endavant.

Respecte el segon punt no hem tingut constància de la necessitat de reforçar amb un tècnic especialista
i  un administratiu el  departament de Protecció Civil,  i  creiem que els recursos humans actuals són
plenament  capaços  de  portar  a  terme  aquesta  tasca  de  revisió  i  actualització.  En  cas de  que es
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notifiques el contrari no ens oposaríem en cap cas a l'increment del personal.

Sobre el tercer punt dir que amb l'anterior equip de govern es va constituir la Associació de Voluntaris
de Protecció Civil  i se'ls va dotar de nova indumentària i  d'un nou vehicle, el que ja va suposar un
increment  del  pressupost,  tot  i  que  de  nou  ens  mantenim  oberts  a  les  necessitats  del  personal.

Així doncs, votarem en contra d'aquesta moció donat que, no considerem necessari, en aquest moment
i amb la informació disponible, maximitzar el servei de Protecció Civil amb la contractació d'un tècnic i
d'un administratiu.”

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:

«No tenim constància que s’hagin iniciat els treballs de revisió. I, en contra del que diu el regidor de
l’àrea,  no pot  haver  partida específica pressupostària  perquè  els  pressupostos  no  estan  aprovats  i
tampoc heu fet cap modificació . I justament demanem això.

No discutim la tasca operativa, sinó que reclamem reforçar el Departament de Protecció Civil amb més
recursos humans, materials i pressupostaris.
No  s’entén  que  un  municipi  amb  10  plans  de  protecció  civil  (INFOCAT,  INUNCAT,  TRANSCAT,
VENTCAT, FERROCAT, etc.), a més del nuclear, tinguem els plans caducats, no disposem d’un/a tècnic/
a especialista en prevenció, i que el Departament de Protecció Civil només compti amb un efectiu a
temps parcial.

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es fa la següent explicació de vot: “Aquest
ajuntament disposa de personal suficient per fer aquestes tasques. Tasques que han de ser proposades
pel tècnic actual de protecció civil i desenvolupades amb el  personal del que ja disposa l’ajuntament.»

Per finalitzar, el Regidor Javier Ochoa pel grup municipal del MM-CM diu que aquests plans han de ser
confeccionats per un tècnic qualificat en la matèria, i ja em contactat amb aquesta empresa.

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023

El Ple de l'Ajuntament amb el vot desfavorable de dotze membres (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP,
1 d'AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment
el componen i amb el vot favorable del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta d'acord que presenta el grup municipal de la CUP referenciada

 

Expedient 4264/2023. Estudi i aprovació de la moció que presenta el grup municipal del 
PSC-CP sobre els recursos que aporta el fons de transició nuclear al Municipi.

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 4, En contra: 1, 
Abstencions: 8, Absents: 0

El Regidor Gerard Martín pel grup municipal del PSC-CP explica el contingut d'aquesta moció.

Vist el contingut de la moció presentada que literalment estableix:

"El Fons de Transició Nuclear fou creat l’any 2020 a l’empara de la Llei 5/2020, de 2 d’abril, de mesures 
fiscals, financeres i administratives i del sector públic i de creació de l’impost sobre les instal·lacions que
incideixen en el medi ambient.

Posteriorment, la Llei 2/2021, de 29 de desembre, de mesures fiscals, financeres i administratives i del
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sector públic, en creà el Fons.

Més endavant, la Llei 10/2022, de 23 de desembre, modifica la Llei 5/2020 en els següents apartats:

• Augment  al  50% del  percentatge  de  recaptació  (sobre  20% inicial)  per  a  inversions  en  el
territori on es troben les centrals nuclears

• Es redefineix l’àmbit territorial (es té en compte el PENTA i es fixa el límit màxim en 12.000
habitants per municipi):

• 50% per a la zona I del PENTA (fins a 10 km des del reactor)

• 50% per a la zona II del PENTA (de 10 a 30 km des del reactor)

• Es redefineix l’òrgan de governança

• S’estableix una situació transitòria per a 2023 que afecta als municipis inclosos en la zona II del
PENTA que rebran una quantitat sense presentar cap mena de projecte.

Finalment,  la  Llei  3/2023,  de  16  de  març,  inclou  19  municipis  de  les  comarques  del  Segrià  i  les
Garrigues a l’àmbit territorial dels municipis beneficiaris del fons de la zona II del PENTA.

En  la  sessió  constitutiva  de  17  d’abril  es  va  decidir  que  els  96  municipis  inclosos  en  les  zones
d’afectació, més els 19 lleidatans, rebrien en el tercer trimestre de 2023 una mateixa quantitat.

Quantitat que partint d’una proposta a la baixa de 50 M €/reactor, aplicant un 50% que diu l’impost per a
la zona I i un 50% per a la zona II, dona una quantitat aproximada de 326.000 €/municipi. D’aquests
diners, en la reunió de 14 de setembre es va decidir que es rebrà una primera bestreta de 174.000 € el
mes de setembre i la resta liquidada es realitzarà a finals d’any.

A més, el reglament llargament debatut assenyala que els projectes de la zona I del PENTA han de fer
referència a:

• Polítiques  de  reindustrialització  i  de  foment  de  la  competitivitat  empresarial:  inversions
empresarials  d’alt  impacte,  adequació  de  sòl  industrial,  programes  per  a  incrementar  la
competitivitat empresarial

• Plans sectorials: turisme sostenible, dinamització comercial, polítiques digitals, agroalimentari

• Polítiques actives d’ocupació i foment ESS

Per  tot  això,  el  grup  municipal  del  PSC-CP de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant
presenta les següents

PROPOSTES D’ACORD

1r.  Que d'acord a I'esperit  del  Fons  es posen  les  mesures  pertinents  per  a  que  aquests  recursos
extraordinaris que s'ingressaran mentre es trobi en funcionament la CN Vandellòs II, es converteixen en
una font de riquesa de futur per al municipi  es destinin a actuacions directament relacionades amb la
promoció  econòmica,  la  generació de llocs de  treball  o  la  transició energètica. De cara  a  la  futura
preparació del Pla Estratègic es proposen, sense ànim exhaustiu, les següents actuacions: 
 
1.1. S'inicien els  passes  necessaris  per  a portar  a  terme I'ampliació  del  sòl  industrial  del  municipi,
contemplat en el POUM sota la denominació de Tapies III. 
 
1.2. Es continu I ‘actuació de reurbanització de la Via Augusta per a afavorir la dinamització comercial
de I'Hospitalet de I'Infant. 
 
1.3. Incrementar la partida destinada a l’ajut per a instal·lacions d’autoconsum elèctric amb fotovoltaica.
 
2n. Es constitueixi  una oficina tècnica en format  de Project  Management Office (PMC) que permeti
gestionar, a partir d'una planificació estratègica, la destinació final dels fons, disposant els instruments
jurídics mes eficients per la seva gestió, així com la identificació dels eixos principals d’inversió i  la
consolidació de projectes tractors. 
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L'objectiu últim ha de ser afavorir les empreses del municipi a participar en les convocatòries que es
publiquin, ajudant a presentar projectes que puguin accedir a aquests fons. 
 
Aquest ens hauria de comptar amb la presencia activa dels principals agents, organismes i institucions
econòmiques presents al territori, com IDETSA, com la MIDIT, la Cambra de Reus les organitzacions
empresarials d'abast municipal i altres agents (cooperatives, entitats sense ànim de lucre,...). 
En cas de que la secretaria tècnica proposada per la Generalitat pogués desenvolupar i  canalitzar
satisfactòriament les necessitats i projectes dels Fons de Transició Nuclear al nostre municipi, s'estudiés
la modificació o eliminació d'aquesta oficina tècnica. 
 
3r. Que es constitueixi una comissió especial integrada per tots els membres del consistori per a: 
 
3.1. Elaborar un Pla Estratègic per tal d'administrar i gestionar els recursos extraordinaris que rebrà el
municipi  a  càrrec del  Fons  de  Transició  Nuclear  per  finançar projectes  de  I'Ajuntament, i  de  les
empreses i altres agents (cooperatives, entitats sense ànim de lucre,...) del municipi que es presenten. 
 
3.2. Planificar el desenvolupament de futurs projectes de caràcter majoritàriament públic municipal. 
 
3.3. En els treballs d’elaboració del Pla Estratègic la Comissió obrirà el debat amb el conjunt d’agents
socials i econòmics del municipi. 
 
3.4 Aquesta comissió tindrà vigència fins l'aprovació del mencionat Pla Estratègic, podent-se aprovar la
seva pròrroga en sessió del Ple municipal. 

4t. Donar compte d’aquests acords als agents econòmics citats (MIDIT, IDETSA Cambra Reus, ADE,
ACHV, ARHV), a les empreses locals i al conjunt dels ciutadans del municipi."

 

Intervé  el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP manifestant:  “Estem  d’acord  amb
l’essència de la proposta, i hem presentat esmenes per tal de millorar-la. Agrair la receptivitat del grup
del PSC a la majoria de les nostres esmenes, però hi hagut punts en els que no ens hem posat d’acord i
per tant farem una abstenció.

Una reflexió sobre els Fons de Transició Nuclear que tant se’n parla.
El nostre municipi enguany només té garantits 174.418,60€, i això es deu a que ens han posat a la Zona
II, juntament amb altres 86 municipis. A finals d’any es farà possiblement un altre ingrés per la mateixa
quantitat aproximada (dependrà del recaptat enguany).
A més, aquests diners els ingressarà directament l’Ajuntament i no caldrà presentar cap projecte, i ningú
més (cap empresa, entitat, etc.) podrà optar a sol·licitar part del Fons.

 

Intervé l'Alcaldessa: Per aclarir-ho, ara estem a zona II, perquè d’entrada només es cobrava per zona II,
estem al Penta II d’Ascó, perquè els del Penta I no es cobrava, després es fa un reglament extra.

Però estarem a les properes al Penta I, s´està regulant ara el reglament

 

El Regidor Alfons Garcia pel grup municipal del PSC-CP fa un aclariment:Quan es va modificar la llei es
va dir que els municipis de la zona II podien cobrar aquests diners. Es tractava que cap municipi es
quedés fora. El que cal es que aquest reglament s´acabi de definir.

 

El Regidor Ferran Conejo pel grup municipal de MM-CM es fa l'explicació de vot:

 1. Agrair l’exposició de la seva moció.

2. Envers l’argumentació de vot:

El vot desfavorable per part del nostre Grup a la moció que es presenta ve motivat per diverses raons;

En primer lloc referent al fet de que s’han modificat aspectes que es van comentar a les comissions,
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com per  exemple la  proposta  d’acord  1.3  on  inicialment  comentàveu  les  mesures  necessàries  per
impulsar la transició ecològica que consideréssim oportunes i ara ho acoteu, sort que hem recordat a
IDETSA  que  no  apareixia  fins  a  última  hora,  proposeu  crear  una  Project  Offcie  Managment,  i
posteriorment o modificar-la o eliminar-la, de la mateixa manera que la comissió amb data de caducitat.

Des de el nostre Grup, tant en campanya com ara al govern, hem defensat que els principals i primers
beneficiaris dels fons de transició nuclear han de ser les empreses del municipi, amb això incloc els
empresaris,  restauradors,  comerciants,  hotelers...  Per  tal  de  que  així  sigui,  considerant  l’escenari
particular aquest 2023 amb la bestreta inicial de 174.000 €, ja s’han posat en marxa els mecanismes i
les eines de cara a que les empreses hi  puguin accedir  d’una forma àgil  amb la consignació a  la
Promoció Econòmica.

L’Equip  de Govern té  definit  com s’integrarà  la  comunicació  activa  entre  empresaris  i  la  secretaria
tècnica,  com  realitzarà  l’assessorament  necessari  per  poder  optar  als  fons  amb  els  projectes
empresarials que considerin oportuns i per molt bé que pugui funcionar la secretaria tècnica mantindrem
aquest servei d’assessorament.

No hi trobem sentit al fet de crear una comissió especial per que com diem, les eines de gestió de la
bestreta d’aquest 2023 estan activades, com bé sap, comptem amb la vicepresidència que formarà part
l’òrgan  de  redacció  del  reglament,  un  punt  clau  i  crític  per  encarar  aquests  fons  a  la  promoció
econòmica del territori, la creació de llocs de treball, atracció d’empreses i turisme així com la transició
ecològica””

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC:”Des de la FIC entenem que les seves
propostes són  les que venen en el manual del seu partit. Pensar que el segle XXI valen les propostes
de començaments i mitjans del XX és un error. Això ja és una pantalla passada.

Per  tant  hem de  treballar  més,  ser  més  imaginatius  i  apostar  per  resoldre  les  necessitats  de  les
persones d'avui amb altres tipus de propostes que l’equip de govern les té i les emprarà.
L’equip de govern que és qui proposa el pressupost municipal i ja té prevista la gestió d’aquests fons.»

El Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifesta:Aqui tenim la manca de reglament,
fins que aquest no s’aprovi.  Parlem d’ una oficina tècnica perquè pensem que és la millor formade
gestionar-ho. Es una comissió temporal fins que es faci el pla estratègic. Després ja es dimiriria de com
fer-ho. Nosaltres portem propostes per debatre, i no pensem que siguin del segle XX.

 

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 25 de setembre de 2023.

 

El Ple de l'Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit membres (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d'AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb  el  vot  favorable  de  quatre  membres  (del  PSC-CP)  i  amb  l'abstenció  del  membre  de  la
CUP, ACORDA:

Primer.- Desestimar la moció presentada pel grup municipal del PSC referenciada.

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL

Expedient 2977/2023. Donar compte de delegacions complementàries de l'Alcaldia envers 
l'impost de la plusvàlua.

Es resta assabentat d’aquest Decret d’alcaldia completant les competències atribuïdes a l’Alcaldia.

 

Expedient 2980/2023. Donar compte del Decret de l'Alcaldia referent a les vicepresidències 
de les comissions informatives municipals
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Es resta assabentat d’aquest Decret  d'Alcaldia

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP es manifesta: “Es podria haver aprofitat per fer-les més
plurals  nomenant  presidències  i  vicepresidències  de  formacions  polítiques  diferents  incorporant
l’oposició,  tal  com  permet  la  normativa. Ara,  totes  presidides  per  l’alcaldessa  (Més  Municipi),  i
vicepresidides per 3 Més Municipi i una FIC”.

 

Expedient 1958/2023. Donar compte de l'expedient de l'informació d'execució trimestral 
del 2n trimestre de 2023 de l'Ajuntament i dels Patronats

Es resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 1957/2023. Donar compte de l'expedient de l'informe d'intervenció envers la 
morositat de l'Ajuntament i dels Patronats del 2n trimestre de 2023

Es resta assabentat d’aquest expedient

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP es manifesta: “Si que complim els terminis de 
pagaments de factures, però des d’Intervenció se’ns va informar que hi havia algunes factures, sobretot 
les relacionades amb jardineria, que alguns retards”

 

Expedient 4203/2023. Donar compte de l'expedient de modificació de crèdit 6/2023.

Es resta assabentat d’aquest expedient.

 

Expedient 3893/2023. Donar compte de l'expedient del preus públics del sopar medieval

Es resta assabentat d’aquest expedient

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP es manifesta: “Reflexió sobre el costos dels 
àpats de festes i l’Ajuntament ha d’anar assumint dèficits. En aquest cas: 1.583,28€ “

Al que contesta la Regidora Silvia Pujol:”Que tens raó que hi ha un dèficit, tot i que el preu s´ha pujat de 
10 a 12 euros, i també tenim una subvenció de la Diputació de Tarragona, però tens rao en que hauríem
de cobrar el que ens costa a nosaltres”

 

Expedient 4219/2023. Donar compte dels Decrets de l'Alcaldia efectuats des del 18 de juliol
al 15 de setembe de 2023.(ambdós inclosos)

Es resta assabentat dels decrets de l’Alcaldia des del 18 de juliol al 15 de setembre de 2023 (ambdós 
inclosos), que comprenen dels números 827 al 1044

 

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP es manifesta:
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“Demanem a l’alcaldessa que faci ús de l’article 91.4 del Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre,
por  el  que se aprueba el  Reglamento de Organización,  Funcionamiento  y Régimen Jurídico de las
Entidades Locales

91.4. ROF. En las sesiones ordinarias, concluido el examen de los asuntos incluidos en el orden del día
y antes de pasar al turno de ruegos y preguntas, el Presidente preguntará si algún grupo político desea
someter a la consideración del Pleno por razones de urgencia,  algún asunto no comprendido en el
Orden del  día  que acompañaba a la convocatoria y que no tenga cabida en el punto  de ruegos y
preguntas.

Si así fuere, el Portavoz del grupo proponente justificará la urgencia de la moción y el Pleno votará, acto
seguido, sobre la procedencia de su debate.

Si  el resultado de la votación fuera positivo se seguirá el  procedimiento previsto en el artículo 93 y
siguientes de este Reglamento.

Moció d’urgència en favor de l’Amnistia i el Referèndum presentada per la CUP”

Prèvia declaració d’urgència, atès el que disposa l’article 91-4 del Decret 2568/1986, de 28 de
novembre , pel que s'aprova el Reglament d'organització , funcionament i règim jurídic de les Entitats
locals es sotmet a votació el caràcter urgent la inclusió del punt següent que presenta el Regidor Sergi
Saladié pel grup municipal de la CUP: “Moció en favor de l’Amnistia i el Referèndum” i es sotmet a
votació la seva inclusió a l’ordre del dia sent el resultat: vuit vots desfavorables (5 de MM-CM, 1 de la
FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment
el componen i el vot favorable de cinc membres:4 del PSC-CP i 1 de la CUP,  en conseqüència no
s’estima la urgencia i no s’inclou aquest punt en l’ordre del día 

 

 

C) PRECS I PREGUNTES

 

En primer lloc es formulen les preguntes presentades per escrit al Registre d’entrada d’aquest
Ajuntament.

Pel grup municipal del PSC-CP  es formulen les següents preguntes:

1.-L’OMAC és la primera presa de contacte que el ciutadà té a l’hora d’adreçar-se a l’ajuntament. Si bé
és cert que alguns tràmits es poden fer de forma telemàtica, encara avui, molts ciutadans i moltes
gestions es fan de forma presencial.  A partir  de l’octubre, el  nou equip de govern ha decidit  reduir
l’horari de forma substancial, ja que només es farà atenció ciutadana la tarda dels dimecres. Per què
s’ha decidit reduir l’horari? Com afecta a la jornada laboral del personal adscrit a l’OMAC?  

Per l’Alcaldessa es contesta que l’OMAC obrirà una tarda de 16 hores a 19 hores, aquesta decisió s’
ha pres per optimitzar recursos (personals, materials, energètics, econòmics i per la conciliació familiar
dels treballadors). També s´ha fet tenint en compte el volum d’atenció, on la franja horària amb més
volum pels matins, concretament de les 10 a les 13 hores i per les tardes, no hi ha quasi ningú o ningú.
I cada vegada s’ ha d’ anar a l’utilització telemàtica dels recursos. A banda de ser una demanda dels 4
treballadors de l’Ajuntament. També es pot veure que pocs Ajuntaments tenen atenció al públic a les
tardes.

2.-La planta solar fotovoltaica del polígon industrial, que es va instal·lar a les cobertes de les  naus de la
brigada municipal  per a beneficiar a les empreses del polígon que estiguin interessades a formar part
d’una comunitat energètica de consum, en quin estat es troba?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta:
“La planta va obtenir el certificat del Registre d'Instal·lacions Tècniques (RITSIC) el passat 6 d'abril i el
12 de setembre va obtenir el Registre d'Autoconsum de Catalunya (RAC).

El  20 de setembre es  va instal·lar  el  comptador i  resta  pendent  que l'empresa distribuïdora integri
aquest  comptador  a  la  xarxa,  amb  això  la  planta  fotovoltaica  començarà  a  generar  energia.
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Paral·lelament  s’ha  facilitat  la  documentació  necessària  a  les  8  empreses  que  participen  en  la
distribució  de  l'energia,  per  a  que  puguin  realitzar  els  tràmits  d’autoconsumidor  amb  la  seva
comercialitzadora. Per tant, aquest mes d’octubre les empreses ja podran fer autoconsum i compensar
els excedents de la planta.”

3.-Sobre  la  instal·lació  solar  fotovoltaica  que  s’ubica  a  la  coberta  del  pavelló  esportiu  municipal
d’Hospitalet en modalitat autoconsum compartit pels equipaments municipals, està funcionant?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta:” El Certificat Final d’Obra de les plaques solars del pavelló i
piscina, elaborat i subscrit per la Direcció Facultativa de l’obra en data 30/11/2022 i quan vam entrar a
govern  les  plaques  fotovoltaiques  no  estaven  funcionant.  Una  cosa  és  que  les  plaques  estiguin
funcionant  ja  i  per  tant  el  consum  de  xarxa  hagués  pogut  de  ser  menor  i  una  altre  cosa  és  la
compensació d’excedents de l’energia que va a la xarxa.

Ambdues coses es van gestionar de forma completa el passat 28 d’Agost, tot i que insistim estaven 
muntades des de finals d’any.”

4.-Al maig del 2023, l’ajuntament va optar al programa de “mejora de la competitividad y dinamización
del patrimonio historico con uso turistico” a càrrec dels fons europeus dins del PRTR amb una inversió
de 1.310.000€ per realitzar actuacions sobre el conjunt històric d’Hifrensa, que és un exemple destacat
de l’arquitectura racionalista del reconegut arquitecte Antoni Bonet Castella. S’està fent el seguiment?

Per la Regidora Elidia López es contesta que si, explica el nom del projecte és Hifrensa Viva i explica
import i altres dades d’aquest projecte.

5.-Es donarà continuïtat al conveni de col·laboració que l’ajuntament, a través d’Idetsa, va signar amb la
Cambra  de  Comerç  de  Reus?   La  Cambra  s’estructura  internament  per  comissions  sectorials  de
turisme, de comerç, d’indústria, energia, agroalimentari, etc.  Qui serà el representant de l’ajuntament:
la regidora de comerç, la de turisme, la de noves energies o el regidor d’indústria i ocupació?

Per  la  Regidora  Silvia  Pujol es  contesta:“  Es  donarà  continuïtat  al  conveni  però  a  través  de
l’Ajuntament. Pel que fa a la segona resposta totes les regidories que has nombrat són idònies per
representar  la  Cambra  de  Comerç,  el  que  sí  tenim  clar  és  qui  no  assistirà  en  representació  de
l’Ajuntament, i la decisió per unanimitat, serà en Ferran. “

6.-  Durant  els  darrers  mesos  del  mandat  vam iniciar  l’estudi  d’un  projecte  per  construir  una  pista
anomenada pump track que tenia concedit una subvenció de 50.000€ de la diputació de Tarragona.
Tenen programat donar continuïtat a aquest projecte? Està en termini la subvencio, o s’ha perdut?

Per la Regidora Laura Olmo es contesta: “Si, ja el tenim possat en marxa. Si el projecte s’aprova a
l’octubre tindrem la subvenció per ferho de novembre a setembre, si s’aprova al novembre la subvenció
la tindirem igual per fer-ho del març a setembre del 2024. Aquesta subvenció és del 80% de 75.000 que
son 60.000. “

7.- A la Comissió de Serveis Interns celebrada el passat 4 de setembre es va aprovar un factura de
l’empresa Forest 4 que va realitzar un informe de prevalença per a veure la viabilitat d’instal·lar un parc
eòlic al Coll del Vent. Aquest estudi és d’una importància transcendental per a un projecte vital al nostre
municipi,  se’l  miraran?,  Valoraran la  seva importància ambiental?,  què pensen fer  amb el  projecte,
instal·laran l’antena anemomètrica?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta: La factura es va signar al ser un treball realitzat. El mirarem,
l’estudiarem i valorarem quina és la millor opció envers al projecte del Parc eòlic del Coll del Vent.

En referència a l’antena anemomètrica hi ha una partida que la nostra intenció és destinar-la a altres
aspectes projectes de transició energètica.
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8.- Un dels principals atractius turístics de l’Hospitalet és la Cova del Llop Marí. Des del 2021 es va
regularitzar el control al seu accés. La finalitat d’aquesta regulació era la de conservar un espai d’un alt
valor natural i evitar-ne la massificació, evitar els accidents i les conductes incíviques.   Aquest estiu
també hem tingut mols turistes, com ha funcionat aquest servei?

Per  la Regidora Elidia López  es contesta: «Aquest estiu ha hagut alguna incidència lleu, no greu,
alguna arribada de l’ helicòpter  per  una manca de coordinació  del  socorrisme i  el  112, que s’està
resolen ara, ha d’haver una comunicació.L’import d’aquest servei és de 16.638 euros juntament amb
l’accés  al  pàrquing  que  fins  ara  és  manual  i  properament,  mitjançant  la  MIDIT,  serà  un  sistema
intel.ligent»

9.-Durant  aquest  estiu  hem  vist  com a  la  Via  Augusta  de  l’Hospitalet  s’han  substituït  contenidors
soterrats per aeris, què ha passat? Els pensen arreglar?

Per la Regidora Laura Olmo es contesta: Com les tapes estan trencaques i oxidades, s’ha demanat a
SECOMSA la seva reposició. A la espera de que SECOMSA ho arregli, s’han col.locat provisionalment
contenidors aeris. Ja estan en ello.

10.-.  A les  Festes Majors  de l’Hospitalet  alguns  veïns  i  veïnes  han trobat  a faltar  banderoles  dels
elements festius del poble i senyeres. Entenem que la falta d’aquests elements al carrer contribueixen a
deslluir la Festa Major. Pensen continuar posant tan poques banderoles i senyeres?

Per la Regidora Yolanda Marqués es contesta: “Perdoneu, però aquesta pregunta em fa gràcia, i més
encara que ens la feu vosaltres. Les festes de Sant Roc han estat contractades per vosaltres i  els
elements decoratius com banderoles i senyeres que s’han posat son aquells que vau deixar vosaltres
mateixos.  Simplement hem posat  allò  que  ens  hem trobat,  i  hem de  tenir  en  compte  que  només
portàvem 30 dies governant.Suficient despesa hi ha hagut a festes.”

11.-Aquest estiu, ADIF per fi  ha començat el projecte que preveia la Declaració d’Impacte Ambiental
(DIA) sobre el desmantellament de l’antiga via fèrria. En quin estat es troben aquests treballs? Quins
terminis  d’execució  està  previst  l’acabament? Es  disposa d’un calendari  per  l’aplicació  del  projecte
“efecte barrera” que també ha d’executar ADIF ?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta: “D'acord amb la informació què es disposa, la previsió és que
els treballs de desmantellament que està realitzant ADIF puguin finalitzar a final d'any o primers de l'any
que  ve.  L'execució del  projecte  de  l'"Efecto  barrera"  es  troba en licitació  pendentd'adjudicació  i  la
previsió de l'inici de les obres podria ser durant el primer trimestre de 2024, si bé aquests expedients
són competència de l'Administració de l'Estat.

12.- Quina previsió tenen sobre la continuïtat del centre associat de la UNED a l’Hospitalet?

Per la Regidora Yolanda Marqués es contesta:  La UNED continua estant present al nostre municipi,
on el professorat atén als alumnes dos dies a la setmana mitjançant classes presencials i/o tutories.

13.- En el ple del mes de març passat es van aprovar les Bases per a concedir beques d’excel·lència
per a alumnes que havien de començar cursos de Màster Oficials. Com é que encara noestà oberta  la
convocatòria?
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Per la Regidora Yolanda Marqués es contesta: Estem revisant les bases, per això encara no hi ha cap
convocatòria oberta.

14.-  S’ha detectat  que a  l’aparcament  de l’auditori  de l’Hospitalet  de l’Infant  han  estacionat  durant
aquest  estiu  diverses  caravanes  i  autocaravanes.  Al  mateix  temps,  s’ha  detectat  que  alguns  dels
propietaris  dels  esmentats  vehicles  han  procedit  a  deixar  residus  sòlids  com excrements  així  com
morinar en les mateixes immediacions. S’ha detectat per part de l’Ajuntament? Es prendran mesures de
cara al proper estiu? Quines poden ser?

Per la Regidora Silvia Pujol es contesta:  S’ha detectat per part de l’Ajuntament d’aquest fet i durant
l’hivern estudiarem les mesures a aplicar.

15.-. A l’encreuament del Carrer Onze de Setembre amb Carrer Baix Camp abans existia un conjunt de
tres bancs, un doble i dos individuals, que es coneixia popularment entre els veïns com el “tresillo”.
Aquest mobiliari ha estat retirat, ocasionant un problema de manca d’espais per a seure en la zona,
especialment per a la gent gran. Quina ha estat la raó de la retirada indefinida d’aquest mobiliari? Es
planteja recuperar el mobiliari eliminat d’alguna manera?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta: “  El mobiliario se retiro por que era un punto de reunión de
jóvenes haciendo botellón y no dejaban descansar a los vecinos que habitan en el edificio , mediadas
que emos tomado en otras partes del municipio y funciona , en ese espacio hay un parque y hay mas
bancos. “

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP es formulen les següents preguntes no
registrades:

1.-D’ença que s’ha modificat l’horari de l’autobús municipal, s’han incrementat els serveis i parades a
l’estació de tren a costa d’altres serveis i parades. Això ha suposat un gran descontent entre alguns
usuaris de l’autobús, com les famílies dels alummes de batxillerat que ara estan un quart d’hora abans
a la porta de l’institut; o com els veïns de Vandellòs, Masboquera i Masriudoms, i urbanitzacions que
s’han vist perjudicats pel el canvi de l’horari. Com ho penseu solucionar?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta que s´ha buscat un servei que sigui bo per a tothom, els nois
arriben a l´hora a l´escola i al tren també s’ arriba a l ‘hora

2.- Ens han informat que s’han produït algun canvis en el departament d’informàtica. Quin personal ha 
estat afectat? S’han produït variacions en quant a retribucions o noves funcions?

Per l’Alcaldessa es contesta: “Aquest canvi s´ha fet per necessitats d’estructura del funcionament de
l’Ajuntament perquè sigui  molt més àgil  i  al  servei  d’informàtica s´ha posat  un reforç i  no es veurà
minvat.

Es administratiu tècnic d’Alcaldia.”

3.-Respecte a la primera mostra de comerç que es va fer al setembre a iniciativa de l’ACHV, que va ser
un èxit tant a Vandellòs com a Hospitalet (aprofitem l’ocasió per felicitar-los).  Sabem darrera hi havia
una gran il·lusió, un gran esforç i molta feina del president i resta de la junta. Ens ha arribat una queixa i
és que l’ajuntament va posar com la condició per autoritzar la fira a una participació mínima de 15
comerços  en  el  cas  d’Hospitalet,  la  qual  cosa  va  fer  patir  una  mica  comerciants  organitzadors.
Finalment una crida desesperada del president va fer que alguns comerciants s’apuntessin a última
hora fer complir amb aquesta imposició.

A banda  de  la  desafortunada  decisió,  l’alcaldessa  va  fer  arribar  als  comerciants  un  missatge  de
felicitació que no es va entendre després d’haver imposat aquesta exigència. Per què es va imposar
aquesta quota de participació , i perquè un mínim de 15 participants, i no 12, o 10 o de 9? A quin criteri
obeeix?
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Al que contesta la Regidora Silvia Pujol que el que s´hauria de fer és no parlar directament amb els 
comerciants.

PREC

Pregem que no s’anomeni a cap comerç, ni marques comercials per justificar les actuacions de l’equip 
de govern.

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP es formulen les següents preguntes:

1.Ahir dia 4 d’octubre de 2023 va finalitzar el termini de dos mesos per poder presentar al·legacions al
projecte  de construcció d’un Magatzem de residus  nuclears  individuals (ATI)  a  la  Central  Nuclear
Vandellòs  II,  així  com  l’Estudi  d’impacte  ambiental.  Pregunta:  L’equip  de  govern  municipal  ha
presentat al·legacions?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta: “S'han presentat al·legacions per part de l'Ajuntament tant en
el tràmit de consulta a les Administracions afectades com en el tràmit d'informació pública que van
finalitzar el 28 de setembre i el 4 d'octubre, respectivament.
Els informes que es van generar envers al assumpte que preguntes han estat aprovats per Junta de
Govern.

S’ha presentat un informe d’al·legacions a la Subdirección General de Energía Nuclear de la Dirección
General de Política Energética y Minas de la Secretaría de Estado de Energía del Ministerio para la
Transición Ecológica y el Reto Demográfico, que inclou un informe urbanístic. Addicionalment també
dins  del  tràmit  d’informació  pública  general,  s’han  inclòs  l’informe  a  més  d’arguments,  que  s’han
consensuat l’AMAC.

· Ubicació amb proximitat a la zona marítima.

· Sòl segons el POUM destinat a producció elèctrica i no a la gestió de residus.

· ATI basat en el 7 PGGRR enlloc del 6è que està en vigor.

· ATI 100 basat en una data de tancament que pot variar i no contemplaria la generació addicional de
residus.

· Construcció d’un únic ATI enlloc de dos (CNVII i CNVI).

· Proposta de creació d’un òrgan de seguiment de la construcció dels ATI”

2. Al Ple de cartipàs del 4 de juliol passat,  el nostre Grup Municipal va demanar la creació d’una
Comissió informativa per tractar sobre el Futur Postnuclear i Transició Ecosocial, i ens vam oferir a
presidir-la  si  calgués.  En data  30 d’agost  vam registrar  una pregunta  per  escric  on  sol·licitàvem
conèixer si el Govern Municipal havia estudiat i avaluat la proposta. En data 31 d’agost vam rebre
resposta per part d’alcadia  informant que “...es  necessita més temps per estudiar-la  i  així  poder
valorar com es durà a terme.” Pregunta: L’equip de govern municipal té previst crear una Comissió
informativa sobre el Futur PostNuclear i la Transició Ecosocial?

Al que contesta l’Alcaldessa es contesta que de moment es desestima aquesta opció.

3.  Al  darrer  Ple  del  27  de  juliol  vam  preguntar  al  govern  municipal  si  crearia  els  Serveis
d’Assessorament Veïnal en Estalvi Energètic i Autoconsum, i Agrari, Forestal i Cadastral. La resposta
de l’equip de govern va ser que estudiaria i valoraria la creació d’aquests serveis. En data 30 d’agost
vam registrar una pregunta per escric on sol·licitàvem conèixer si el Govern Municipal ja havia estudiat
i avaluat la proposta. En data 31 d’agost vam rebre resposta per part d’alcaldia on se’ns comunicava
“...que s’està treballant en la proposta.” Pregunta: L’equip de govern municipal té previst posar en
marxa els Serveis d’Assessorament Veïnal en matèria d’estalvi energètic i en matèria agrària? En cas,
afirmatiu, quan i quines característiques tindria (horaris, ubicació/ns,...)?

Per l’Alcaldessa es contesta que de moment no ho desestimem però tenim assumptes més urgents
damunt la taula i quan ho fem ja informarem

4. Al darrer Ple del 27 de juliol vam preguntar al govern municipal sobre la realització de les franges
de prevenció d’incendis als nuclis urbans. La resposta de l’equip de govern va ser que ho estudiaria i
valoraria. Pregunta: Quan té previst l’equip de govern municipal realitzar les franges de prevenció
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d’incendis als nuclis urbans?

Les  franges  conta  incendis  als  nuclis  urbans estan  fetes,  cada x  temps es  van  repassant totes.
Actualment s’està treballant en la elaboració del pla de prevenció d’incendis municipal.

Per la Regidora Laura Olmo es contesta:”Les franges contra incendis als nuclis urbans estan fetes,
cada x temps es van repassant totes. Actualment s’està treballant en la elaboració del pla de prevenció
d’incendis municipal. “

5. L’Agrupació de Defensa Forestal de Vandellòs, creada el 1987, porta a terme un seguit d’actuacions
de prevenció i vigilància d’incendis forestals, a més de col·laborar en l’extinció quan cal. Cada any
l’ADF presenta una petició de pressupost d’entre 30.000 i  50.000 €/anuals. Fins ara els diferents
equips de govern només ha anat atorgant al voltant dels 12.000€/anuals, una part important dels
quals van destinats al lloguer del local, qüestió que limita la capacitat de l’entitat. Pregunta: De cara al
pressupost de l’any vinent, l’equip de govern té previst d’incrementar la partida pressupostària per a
l’ADF Vandellòs?

Per la  Regidora Laura Olmo  es contesta: “Cara al  pressupost de l’any vinent,  mirarem la partida
pressupostària que tenim i no només ho mirarem a l’ADF sinó que també ho farem a totes les demès
entitats municipals.  Aprofitant la vinantesa per agraïr tota la feina que realitzen i sobre tot per posar
sempre al capdavant el nom del nostre municipi.

 6. La crisi climàtica està accentuant les sequeres a nivell mundial, qüestió que afecta de ple a la
producció d’aliments. Per exemple, a nivell mundial es calcula que la collita de cereals enguany ha
minvat un 80%. Si a això se li suma el bloqueig de cereal de l’Europa de l’Est degut a la crisi bèl·lica
entre Rússia i Ucraïna, els experts en alimentació alerten del possible desabastiment de cereal durant
els  propers  mesos. Pregunta: L’equip  de govern té  previst  algun tipus  d’actuació  per  fer  front  a
aquesta possible contingència? Per exemple creant un banc d’aliments  municipal  que pugui  estar
vinculat a la tasca de Càritas?

Per  la Regidora Silvia Pujol es  contesta:  Nosaltres col·laborem amb les  Càritas  Parroquials  del
municipi i confiem en la tasca que ells fan, si ens traslladen que detecten qualsevol necessitat d’aquesta
que  comentes  o  d’altres  tipus  els  ajudarem i  participarem com sempre,  i,  si  conve,  ampliarem el
Conveni signat amb ells.

7. El passat 30 de setembre va finalitzar el termini per a la presentació de sol·licituds d’ajuts al sector
agrari. La partida pressupostària destinada a aquests ajuts és de 9.000€. Pregunta: l’equip de govern
té previst d’incrementar aquesta partida pressupostària de cara a l’any vinent?

Pel Regidor  Ferran Conejo  es contesta que aquest tipus d’ajut s’estan analitzant i més endavant
s’estudiarà si s´ha incrementar la partida.

8. Al passat ple del 27 de juliol vam preguntar al govern municipal sobre la seva intenció de pacificar
el trànsit de la carretera C-44 al seu pas pels nuclis urbans, davant els problemes d’inseguretat que
crea tant en vianants com a vehicles. L’equip de govern va respondre que miraria de buscar solucions.
Pregunta: L’equip de govern té previst algun tipus d’actuació per pacificar el trànsit de la carretera C-
44 al seu pas pels nuclis urbans?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta:  “El tema de la c44 al paso por los núcleos del municipio el
servei català de trànsit está estudiando poner semáforos del modelo de BENTALL. Por otro lado, emos
pedido a transit un paso de cebra en la recta entre la gasolinera y el cementerio para hacer un acceso
más seguro desde el pueblo hacia la deixalleria y el cementerio “

 9. Al passat ple del 27 de juliol vam preguntar al govern municipal sobre la seva intenció de millorar
de l'entrada al nucli urbà de l’Hospitalet de l’Infant des de la carretera C-44, davant la preocupació,
especialment dels vianants, per la seva integritat. L’equip de govern va respondre que es comprometia
a buscar solucions. Els dies 4 i 15 de setembre passats, a més, va quedar palesa la urgent necessitat
de solucionar aquesta problemàtica quan els passos soterrats van quedar inundats i inutilitzats durant
unes hores. Pregunta: L’equip de govern ja té pensades les solucions a la problemàtica de l’accés a
l’Hospitalet de l’Infant des de la C44?

Pel  Regidor Ferran Conejo  es contesta: “El POUM preveu una actuació d’una gran envergadura a
càrrec de sectors pendents de desenvolupament urbanístic per iniciativa privada.

Qualsevol actuació global no és senzilla en execució ni econòmica per l’entrada de la C44, no obstant 
s’analitzarà
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Addicionalment, s’estan analitzant la possibilitat de realitzar passos alternatius en cas de necessitat per 
si es tornen a produir esdeveniments com els dels passats dies malgrat que caldrà entesa amb alteres 
administracions o particulars.

10.Al passat ple del 27 de juliol vam preguntar al govern municipal sobre la seva intenció de fer una
nova parada d’autobusos a l’Hospitalet de l’Infant que doni solució a les deficiències de l’actual parada
situada a la plaça Berenguer d’Entença (calor a l’estiu, vent i fred a l’hivern,...). La resposta de l’equip
de govern va ser que ho estudiaria i valoraria. Pregunta: L’equip de govern ja ha estudiat i valorat
solucionar la construcció d’una nova parada d’autobusos a l’Hospitalet de l’Infant?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta: “Entendemos que la Plaza Berenguer es el punto mas centrico
y amplio para la estación de bus . Pero si La Cup encuentra un punto donde no haga calor en verano ,
frio en invierno y el aire no llegue al tiempo que sea céntrico y espacioso lo estudiaremos”

11.Repassant les actes de juntes de govern, hem observat que en la que va tindre lloc el passat 10
d’agost es va aprovar el  pagament, per import de 54.943,24€, corresponen a la liquidació de les
places desocupades  dels Centres  de  Dia de Vandellòs  i  l’Hospitalet  de l’Infant  i  la  Residència de
Vandellòs  l’any  2021 (Expedient  3757/2019).  Al  mateix  expedient  s’exposa que  una clàusula  del
contracte administratiu de privatització de la gestió de la residència i  els  centres de dia, diu que
l'Ajuntament es fa càrrec del 70% dels costos de tenir places desocupades. Pregunta: Al nou equip de
govern li sembla normal i adequat que l’Ajuntament hagi de pagar per les places buides dels Centres
de  dia  i  la  Residència,  quan  son  equipaments  públics  pagats  per  l’Ajuntament?  No  seria  millor
municipalitzar la gestió d’aquests equipaments per estalviar-nos diners?

Per la Regidora Silvia Pujol es contesta: “Son equipaments municipals gestionats per una Fundació,
de manera que l’Ajuntament no està assumint els costos de gestió d’aquests serveis com a tal, no
paguem: despeses de personal, material sanitari, subministrament de llum, aigua, alimentació, etc.
Cal tenir present que els costos de funcionament dels centres son cada dia més elevats, de manera que
participem amb el finançament de la gestió del centre per tal que la despesa de la nostra gent gran no
sigui tant  elevada. La Fundació per l’Atenció Social no té ànim de lucre, la seva finalitat  és cuidar,
treballar i col·laborar, i no pas lucrar-se.

12.Al darrer Ple del 27 de juliol passat vam preguntar al govern municipal sobre la rehabilitació de
l’edifici de la Clínica Rural Vandellòs i si hi estava prevista la construcció d’habitatge social per a gent
jove. L’equip de govern va respondre que estava estudiant diferents alternatives d’usos. Pregunta: El
nou  equip  de  govern  ja  té  estudiat  quin  ús  se  li  pretén donar  a  l’edifici  de  la  Clínica  Rural  de
Vandellòs?

Pel Regidor Ferran Conejo es contesta: “Per part de l'Ajuntament es va efectuar una actuació a part
de l'estructura de l'edifici. Les característiques de l’edifici requereixen actuacions en accessibilitat per tal
de poder-lo destinar a l’ús públic, la qual és la nostra intenció i destinar-lo enfocat al desig del vilatans
de Vandellòs.”

13. Al darrer Ple del 27 de juliol passat vam preguntar al govern municipal sobre si tenia prevista la
creació d’un centre especial de treball per fomentar la inserció laboral de persones amb algun tipus de
discapacitat.  La  resposta  de  l’equip  de  govern va  ser  que  s’”estava  treballant  en  aquesta  línia”.
Pregunta: El nou equip de govern ha treballat en aquesta línia i pot aportar algun tipus d’informació?

Per  la  Regidora  Esmeralda  Saladié:  Es  contesta:  que  tindrem  especial  cura  i  atenció  amb  el
col.lectius de persones amb discpacitat i  ja ho estem fent i no es demagogia. Amb el nou pla d’
ocupació com a novetat i  a reserva de places per a persones discapacitades i  amb aquesta línea
continuarem treballant.

14. Al darrer Ple del 27 de juliol passat l’equip de govern va fer una modificació de crèdit amb un
suplement  de  pressupost  de  85.000€  per  al  Departament  de  Festes.  Segons  l’informe  tècnic  el
suplement de crèdit es justificava en part per les Festes de Sant Roc d’enguany. En data 30 d’agost
vam registrar una pregunta per escrit al govern municipal demanant conèixer els costos totals i detall
de  les factures  de les  Festes de Sant Roc.  En data 31 d’agost vam rebre resposta  d’alcaldia on
s’informava que s’havien sol·licitat informes als departaments corresponents i una vegada obtinguts
ens farien arribar la informació. En data 25 de setembre vam rebre la resposta amb l’informe i el
llistat de factures. Segons apunta l’informe “L’estimació dels costos derivats a la Festa Major de Sant
Roc 2023 al  pressupost  del  departament de festes de l’Ajuntament de Vandellòs  i  l’Hospitalet de
l’Infant és de 234.161,25€ aproximadament.” Pregunta: El nou equip de govern pot informar del cost
definitiu (no aproximat ni estimat) de les Festes de Sant Roc d’enguany?
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Per la Regidora Yolanda Marqués es contesta:
L’ Informe que es va passar és el mateix que a dia d’avui tenim constància. De moment els costos de
Sant Roc han tingut un sumatori de 234.161,25 euros, però encara queden factures pendents de fer
proposta de despesa, cosa que podria fer variar aquest valor.

Hem de ser conscients de que les contractacions dels actes que han comportat aquest alt cost de les
festes de Sant Roc,  van estar  fetes  per  l’antic  equip  de govern,  i  la  nostra  postura ara  mateix  és
simplement sanar les ferides sofertes en aquesta àrea. Estem treballant per garantir canvis que ens
permetin treballar amb una major celeritat i un bon funcionament per a futures festes i actes festius
municipals

15. La remodelació  de la Via  Augusta de l’Hospitalet  de l’Infant  presenta diversos  arbres  morts.
Pregunta: El nou equip de govern té previst de reposar els arbres morts de la remodelació de la Via
Augusta de l’Hospitalet de l’Infant? En cas afirmatiu, quan i amb quines condicions?

Per  la Regidora Laura Olmo Ɵ:S’ha tornat  a  requerir  a l’empresa executora que subs tueixin els
arbres morts que inicialment van plantar. En cas que veiem que sigui un risc eminent de caiguda, per
primar la seguretat, l’ajuntament s’encarregaria de treure’ls per evitar mals a tercers.

16.La remodelació de la pista Nova Llum de l’Hospitalet de l’Infant, resulta que paradoxalment. no té
instal·lació elèctrica on poder connectar-se a la corrent. Pregunta: El nou equip de govern té previst
de dotar d’instal·lació elèctrica les instal·lacions del Nova Llum?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta: “En la quinta ampliación de presupuesto ya hay una partida de
20.000€ para solucionar este problema.”

17.La matinada del 3 al 4 de setembre passat va tenir lloc al nostre municipi un episodi de pluges
intenses, registrant-se 160 litres/m2 a Vandellòs i uns 80 litres/m2 a l’Hospitalet de l’Infant. El dia 15
de setembre  es va repetir  un  episodi  similar,  tot  i  que  de menor  intensitat  (uns 80  litres/m2 a
Vandellòs, i uns 70 litres/m2 a l’Hospitalet de l’Infant). Les actes de les Juntes de Govern del 4 i 18 de
setembre reflecteixen els respectius avisos rebuts per l’Ajuntament per part del Centre d’Emergències
de Catalunya (CECAT) d’activació en fase d’Alerta del Pla INUNCAT. Aquests episodis van comportar
diverses inundacions especialment en els accessos a l’Hospitalet de l’Infant que va quedar incomunicat
excepte pel pont vell del Llastres. Pregunta: Com és que l’equip de govern no va fer, per cap mitjà
oficial (web, xarxes socials, bans,...) cap avís preventiu a la població de l’activació en fase d’Alerta del
Pla INUNCAT?

Per l’Alcaldessa es contesta que el temporal va ser d’un abast territorial infinit, tothom estava avisat,
potser si que hauríem d´haver fet una informació més específica i ens ho anotem per la propera
vegada per poder-ho fer. Gràcies

18.El  10 d’abril  de 2022 va  entrar en vigor  la  Ley  7/2022,  de 8  de abril,  de  residuos y  suelos
contaminados para una economía circular, que obligava els municipis a presentar en el termini d’un
any  l’inventari  d’amiant  en  els  diferents  punts  del  municipi.  Segons  informació  que  va  publicar
recentment diversos mitjans de comunicació, només el 8% dels Ajuntaments de Catalunya havien
presentat  aquest  inventari  abans  del  10  d’abril  passat.  Pregunta:  L’actual  equip  de  govern  té
coneixement de si el nostre municipi ha presentat l’inventari d’amiant del municipi? En cas, que no
s’hagi presentat, l’actual equip de govern quan té previst d’elaborar-lo i presentar-lo?

Per la Regidora Laura Olmo es contesta:” Si que tenim previst d'elaborar-lo , en edificis públics no
n'hi ha i en els privats s'està buscant la forma legal de fer-ho. “

19.Diversos veïns i veïnes del municipi ens han fet arribar la seva queixa davant el rebuig de la Policia
Local a tramitar determinades denúncies, i la derivació que fan cap als Mossos d’Esquadra amb els
contratemps que això genera als veïns i veïnes. Pregunta: Com pensa actuar l’equip de govern perquè
la Policia Local atengui i tramiti totes les denúncies que se li presentin?

Pel Regdior Javier Ochoa es contesta:” La recogida de denuncias de ámbito penal solo pueden ser
confeccionadas por funcionarios de carrera (  quedan excluidos los funcionarios interinos y personal
administrativo ). Dependiendo de los efectivos de carrera en cada turno se podrán atender de forma
directa las denuncias. En los turnos donde solo de dispone de una patrulla no es posible atender las
denuncias de forma inmediata y se insta a los ciudadanos a concertar una cita para poder coger la
denuncia”
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 20.Diversos usuaris del pavelló de Vandellòs ens han fet arribar les seves observacions sobre les
deficiències que presenta aquesta instal·lació. Entre altres, la presència de goteres quan plou amb
intensitat. Pregunta: Quan s’arreglaran les deficiències que presenta el pavelló de Vandellòs?

Per la Regidora Yolanda Marqués es contesta:” Estem al corrent d’aquestes deficiències i ja estem
mirant actuacions de permeabilitat per poder reparar aquestes goteres.  I estem intentant trobar una
solució al tema de l’accessibilitat”

21.La  ubicació  de  l’àrea  d’autocaravanes  de  Vandellòs  rep  nombroses  crítiques  a  les  diferents
aplicacions. Bàsicament se’n critica la localització al costat de les basures (males olors i soroll dels
camions quan carreguen la brossa),  i  de la carretera  (soroll  i  manca de tranquil·litat).  Pregunta:
L’actual equip de govern té prevista una localització alternativa i en millors condicions per a l’àrea
d’autocaravanes de Vandellòs?

Per  la  Regidora  Silvia  Pujol es  contesta:  “Hem  verificat  a  través  de  les  aplicacions
PARK4NIGHT i  CAMPERCONTACT, que són les apps més utilitzades en aquest sector  i
tenim una valoració de les ressenyes de 3,53 entre 5, que seria un notable alt. De totes les
ressenyes podem extreure que la gent valora la iniciativa municipal,  li  agrada l’entorn del
poble i camins propers per fer passejades i alguns es queixen dels sorolls de la deixalleria.

22.Diversos usuaris del tren ens han fet arribar la seva queixa per la desconnexió que hi ha entre els
horaris del bus municipal i els horaris del tren. Pregunta: L’actual equip de govern té previst d’arreglar
aquesta anomalia i quadrar els horaris del bus municipal amb els horaris dels trens?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta: La pregunta tiene dos tiempos. El primero ¿el Bus que lleva la
gente al tren llega a tiempo? La repuesta es si El segundo ¿cuándo llega el tren el autobús no esta ¿ La
respuesta es no. La reclamación es para ADIF el Bus tiene que respetar unos horarios

23. Diversos usuaris del bus municipal ens han fet arribar la seva queixa davant la manca de places de
la furgoneta que s’utilitza quan el bus no està operatiu.  Pregunta: L’actual equip de govern com té
previst d’arreglar aquesta anomalia?

Pel Regidor Javier Ochoa es contesta: “Sabes cuantos usuarios se han quedado en el suelo el ultimo
mes,  Solo dos. El bus está estropeado y por eso hacemos el servicio con el furgón “

Pel Regidor Sergi Saladié es fan els següents precs:

1. Cost 50anys Club Nàutic

Al darrer Ple del 27 de juliol passat l’equip de govern va fer una modificació de crèdit amb un suplement
de pressupost de 13.000€ per al Departament de Festes que no estaven justificats en l’informe tècnic. A
la pregunta que vam formular sobre on anirien destinats aquests 13.000€, l’equip de govern va dir que
una part es destinarien als actes de celebració del 50è aniversari del Club Nàutic.

En  data  5  de  setembre  vam registrar  pregunta  per  escrit  al  govern  demanant  quina  havia  estat
l’aportació de l’Ajuntament als actes de actes de celebració del 50è aniversari del Club Nàutic.

En  data  6  de  setembre  vam  rebre  resposta  d’alcaldia  dient  que  “s’han  sol·licitat  informes  als
departaments corresponents i una vegada obtinguts li farem tramesa dels mateixos.”

Just avui  a les 13:30h se’ns ha notificat  un informe de Cultura que diu que l’aportació ha estat de
7.530,24€

Demanem més  transparència,  ja  que  l’informe és  de  Cultura  però  la  modificació  es  va  fer  per  la
departament  de  Festes.  Per  tant,  aquests  7.530,24€  no  surten  del  suplement  de  13.000€  per  al
departament de Festes.

2. Millora de la gestió de les aigües residuals als nuclis d’interior

3. Incrementar les ajudes a l’autoconsum amb fotovoltaica (ara 40.000€)

4.  Cessió d’espais  municipals a comunitats  energètiques  (fa  dos  mesos se’ls  va entregar  l’informe
tècnic amb una petició de cessió de part de la teulada del pavelló de Vandellòs, i encara no han obtingut
resposta)

5. Sortir del Conveni marc amb l’Associació Catalana de Municipis que dona a empreses de fora del
municipi la instal·lació i manteniment de plaques fotovoltaiques en equipaments municipals. Al municipi
tenim diverses empreses instal·ladores que es queden fora.
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6. Suport al Pla Especial Urbanístic del nucli de Castelló. Vau dir que estudiarieu i valorarieu aquesta
petició. Dilluns vinent teniu reunió amb l’associació i esperem que els doneu suport amb aquest Pla.

7. Neteja d’abocaments il·legals de runa. Al passat ple van dir que si que ho retirarien i encara estan
allà al barranc.

8. Canvi  denominació turística Vall  de Llors per Vandellòs. Van dir que ho estudiarien i valorarien, i
demanem que feu efectiu el canvi de nom.

9. Perfil Instagram Turisme, només apareix Turisme l’Hospitalet de l’Infant. Al darrer ple vau dir que ho
canviarieu i encara no està canviat.

10. Formació a la ciutadania en emergència nuclear. D’aquí dos setmanes farem formació les regidores,
però cal fer formacions a la ciutadania.

11. Millora dels camins rurals. Al  darrer ple van dir  que ho arreglarien,  i  encara hi  ha molts  clots i
esvorancs a molts camins municipals.

12. Activació d'habitatges buits. Tenim un 20% d’hab. Buits (1.120) segons Cens d’Habitatge (2021).
Vau dir que estaveu treballant en aquesta qüestió. Demanem que es creï una borsa d’habitatge públic
per a lloguer social, especialment per als joves.

13. Instal·lació de desfibril·ladors en espais públics exteriors de Vandellòs. Vau dir que miraríeu algunes
ubicacions a l’exterior, però a dia d’avui no ens consta que se n’hagi instal·lat cap.  Demanem que en
poseu com a mínim un a l’exterior.

14.  Usos  Ca la  Torre.  Al  passat  ple  vam demanar  una  gestió  oberta  per  part  d’entitats,  així  com
l’habilitació d’espais de treball compartit. Vau dir que estàveu estudiant diverses opcions. Demanem que
feu una gestió oberta entitats, i espais de treball compartit.

15.  Millora  de  les  condicions  de  les  aules  dels  cicles  formatius  d'Àster.  Vam  demanar  que  es
reubiquessin, i ens consta que les heu reubicat, però segons informacions que ens han arribat, a Àster
encara hi ha la Unitat d’Escolarització Compartida. Demanem que es trobi una millor ubicació o que es
millorin les instal·lacions on estan.

16. Construcció d’un casal polivalent a Vanessa Park. Al darrer ple vau dir que es comprometíeu a
buscar una solució. Demanem que tireu endavant amb aquesta proposta.

17. Retirada dels contenidors soterrats. Vau dir que ho solucionaríeu i encara hi son. Demanem que els
retireu.

18.  Reposició  de  faroles  i  mobiliari  urbà  a  la  Plaça  Catalunya  de  Vandellòs.  Vau  dir  que  ho
solucionaríeu, i no tant sols no ho heu solucionat sinó que ara encara hi ha una altra farola trencada.

19. Millores a la Plaça Drs. Gil-Vernet de Vandellòs. Us vam felicitar per fer-nos cas de la nostra petició
de retirar columnes i baixar el toldo, però us heu oblidat de les caques de gat de la jardinera, que en
comptes de retirar-les les heu intentat tapar amb pedres.

20. Costos aiguats 3-4 setembre. El 5 de setembre vam registrar una pregunta per escrit al govern on
demanàvem conèixer  els  danys materials  i  econòmics  que havien patit  les instal·lacions i  diversos
espais municipals arran de les fortes pluges de la matinada del 3 al 4 de setembre.

En data 6 de setembre vam rebre resposta d’alcaldia on se’ns deia que s’havien “sol·licitat informes als
departaments corresponents i una vegada obtinguts li farem tramesa dels mateixos.”

A dia d’avui encara no hem rebut aquests informes. Demanem que ens els feu arribar.

21. Realització de plens rotatoris entre els diversos nuclis de població. Vau dir que no, però continuem
insistint.

Per la Regidora Yolanda Marqués es fa el següent prec:

“El meu prec te a veure amb una acció del passat ple. Vull expressar la meva disconformitat a causa
d’un comentari que vaig rebre per part del regidor del PSC, Alfons Garcia, al referir-se a mi de manera
brusca, apuntant-me amb el dit índex i amb la paraula “xata”, paraula sexista amb la que ningú s’hauria
de referir cap a cap persona. Demano així que es consideri i s’assumeixi l’error, de la mateixa manera
que es demanin disculpes públiques pel comentari que es va fer.

Com a persones amb càrrec públic que som, no podem consentir  faltes de respecte, ni comentaris
sexistes, homòfobs ni racistes, ni aquí ni en cap lloc. I no ho dic només per conscienciar a la ciutadania,
sinó també per posar-nos a nosaltres mateixes en valor. I ara ja parlo com a dona, i parlo de manera
personal,  que no he consentit  ni  consentiré mai cap tipus de comentari  com aquest, i  crec que no
m’equivoco  si  dic  en  nom  de  tot  l’equip  de  govern,  que  en  aquesta  sala  no  es  permetran  més

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

H
AF

4X
X7

G
G

D
C

H
KA

9Z
YQ

S4
SQ

ER
 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
0 

de
 5

6 



comentaris ni faltes de respecte com les que vaig sofrir el passat 27 de Juliol.

Pel Regidor Alfons Garcia es manifesta que l’acte de l’ altre dia al que ha fet referència l’Alcaldessa a
l’inici de la sessió d’avui, no va ser edificant però a mi em sembla que el detonant del que va passar
aquell dia ho vas tenir tu

I no havent més assumptes per tractar, per part de l’Alcaldessa es dóna per finalitzada la sessió.

 DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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ORDENANÇA FISCAL NÚM. 17

REGULADORA DE LA TAXA PER ESTACIONAMENT DE VEHICLES  DE TRACCIÓ MECÀNICA
A LA VIA PÚBLICA EN DETERMINADES ZONES

Disposició general

ArƟcle 1.

A l’empara del que es preveu als arƟcles 57 i 20 del Reial decret legislaƟu 2/2004, de 5 de
març, que aprova el  text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i de conformitat
amb l’ordenança per  a la  regulació  de trànsit  a les vies públiques del  terme municipal de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant publicada definiƟvament al BOP núm. 80 de 27 d’abril de
2016.

Obligats al pagament

ArƟcle 2.

2.1. L’obligació de pagament neix des de que s’inicia l’aprofitament mitjançant l’estacionament
del vehicle en una zona d’aparcament regulat idenƟficat en una única zona verda.

2.2.   Estaran  obligats  al  pagament  a  societat  municipal  IniciaƟves  de  Desenvolupament
Empresarial  les Tàpies  SA,  d´ara  endavant ¡ Idetsa,  segons  i l’acord de  Ple  de  l´ajuntament
del  dia    28  de  gener del  2021 on  s´aprova l'encàrrec d’inversió, gesƟó i manteniment de
les  zones d’aparcament regulat i gesƟó de  les  sancions com a mitjà propi personificat, i la
taxa prevista a la present ordenança de:

2.2.1 Els  conductors dels vehicles, com a responsables, que estacionin en  les zones
especialment previstes per  l’Ajuntament.

2.2.2. Els   Ɵtulars   dels   vehicles,   com   a    responsables   solidaris,   quan l’obligat  al
pagament  sigui  el  conductor. S’entendrà com a Ɵtular aquell  que consƟ al  registre
oficial de  vehicles en  qualitat de  propietari o posseïdor.

2.2.3.  Són  responsables  tributaris  les  persones  İsiques,  jurídiques  i  les  enƟtats
previstes a la Llei general tributària, en els supòsits   previstos   en aquesta úlƟma llei,
en l’Ordenança  general   de   gesƟó,   inspecció   i recaptació d’aquesta  corporació  i
en la resta de normaƟva aplicable.
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ArƟcle 3.

Definició Ɵpologies de vehicles

3.1 Condició de vehicle resident

Es considera vehicle resident tot aquell que compleix els següents requisits:

- Vehicle censat tributari a l’ajuntament i el Ɵtular del vehicle està empadronat/da en el
municipi de  Vandellòs i l´Hospitalet de  l´Infant.

- Vehicle que sigui de rènƟng d’empresa/parƟcular amb la idenƟficació del conductor
que esƟgui empadronat/da al municipi.

- Vehicle censat tributari a l’ajuntament i que el Ɵtular sigui empresa amb el domicili
fiscal o que desenvolupi l’acƟvitat al municipi de  Vandellòs i l’Hospitalet de  l’Infant.

3.2 Condició de vehicle censat

Es considera vehicle censat tot aquell que està censat tributari a l’Ajuntament de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant però el Ɵtular del vehicle no està empadronat/da.

3.3 Condició de vehicle de segona residència

Es considera vehicle  de segona residència tot  aquell  que el  Ɵtular del  vehicle  disposi d’un
habitatge al municipi de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i que no esƟgui ni
empadronat/da ni el vehicle censat al municipi.  Caldrà presentar el darrer rebut bancari de
l’Impost de béns immobles (IBI) del seu habitatge i la documentació del vehicle.

3.4 Condició de vehicle no resident

Es  considera  vehicle  no  resident  tot  aquell  que  no  compleix  ninguna  de  les  condicions
anteriors.

Conceptes i quanƟes

ArƟcle 4.

Les  zones  d’estacionament  de  vehicles  regulades  mitjançant  control  horari,  són  espais
delimitats de la via pública desƟnades a l’ús comú especial en règim d’estacionament sota
regulació horària. 

La limitació horària de la zona d’aparcament regulat serà efecƟva els dies i franges horàries
següents: 

- El període d’estacionament anirà comprés del 20 de juny fins al 31 d’agost de cada
any, inclosos els dies fesƟus.

-     De dilluns a diumenge de 10 a 20h. 
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4.1 Tarifes de la zona regulada (verda)

4.1.1 La  condició de  vehicle resident permet l’estacionament gratuït i sense límit de
temps de tota la zona regulada.

El vehicle resident obƟndrà de forma automàƟca l’acƟvació de la zona regulada sense fer cap
tràmit.

4.1.2 La condició de vehicle censat haurà de  saƟsfer els  preus de la següent tabla: 

PREUS VEHICLES CENSATS
 

Estància Preu/
vehicle

1 hora 0,80 €

2 hores 1,40 €

3 hores 2,00 €

4 hores 2,60 €

5 hores 3,20 €

6 hores 3,80 €

10 hores màxim 4,40 €

Anul·lació de la infracció administraƟva per Ɵquet que hagi superat el temps límit 8,00 €

4.1.3 La condició de vehicle de segona residència podrà accedir a uns abonaments més
econòmics per l’aparcament regulat. Podrà gaudir fins a tres abonament per la unitat familiar 
segons la tabla següent:

L’abonament no  garanteix la reserva d’una plaça específica.

Abonament zona verda 2a Residència Preu / vehicle

3 dies 20,00 €

7 dies 35,00 €

15 dies 50,00 €

30 dies 90,00 €

Tota la temporada (propietari/ària habitatge) 100€

Tota la temporada (2n i 3r vehicle unitat familiar) 80€

Abonament per a 40 hores (acumulable per temporades) 30€
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4.1.4 Tarifes vehicles no residents

La condició de vehicles no resident se’ls aplicarà les següents tarifes:

A) Tarifes no residents

Tarifa no residents
 
Estància Preu/vehicle
30 minuts 0,60 €
60 minuts 1,00 €
120 minuts 2,00 €
180 minuts 3,00 €
240 minuts 4,00€
10 hores màxim 8,00 €

Anul·lació de la infracció administraƟva per Ɵquet que hagi superat el temps límit 8,00 €

B) Abonaments aparcament zona regulada

B.1) Abonaments no residents:

B.1) Abonament no resident (sense límit de temps) Preus

3 dies 23,00 €

7 dies 40,00 €
15 dies 75,00 €
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- ----------------------------------

B.2) Les empreses del sector turísƟc podran accedir als següents abonaments de la
zona d’aparcament presentant el model de l’Impost d’AcƟvitats Econòmiques (IAE).

B.2) Abonament per a allotjament turísƟc (sense límit de temps) Preus

3 dies 20,00 €

7 dies 35,00 €

15 dies 65,00 €

L’abonament no  garanteix la reserva d’una plaça específica
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B.3) Abonament per a treballadors del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de  l´Infant
que no estan empadronats ni tenen el vehicle censat al municipi:

Els treballadors hauran de presentar el contracte de treball vigent vinculat a l’empresa amb
domicili fiscal al municipi.

C) Zona façana Port. Sector de la Restauració

L’horari de l’aparcament regulat de la façana port es de 10:00 a 14:00 i 16:30 a 20:00h. 

D) Zona Comercial. 

Per qualsevol vehicle sense limitació de condicions i per afavorir l´acƟvitat comercial, Ɵndrà 1
hora gratuïta dins les franges  horàries de 10:00 a 14:00 i de 16:00 a 20:00, amb l’obligació de
des estacionar el vehicle d’aquesta zona passat el temps. Aquesta zona està idenƟficada de
color taronja.

En cas d’excés de temps s’aplicarà la sanció corresponent a l’arƟcle 5.

ExisƟrà una zona de Tarifa nul·la per Serveis Sanitaris ubicada davant la farmàcia.

E) Tarifa  bonificada  d’1   hora  a  l’aparcament  regulat  per   compres  de   vehicles  no
residents.

Els    vehicles  no   residents (queden exclosos els vehicles residents, censats i de segona
residència amb abonament)  on   el   propietari  realitzi  una  despesa  comercial  i    de
restauració  en   empreses  adherides  a  qualsevol  de   les   associacions  empresarials  del
municipi  de  Vandellòs i  l’Hospitalet  de  l´Infant  superior  a   30€ podrà gaudir  d’1  hora
d’estacionament. Aquest abonament d’un euro només es podrà aplicar a través de l’aplicació
Blinkay amb un codi QR.

F) Tarifa àrea regulada per autocaravanes

L´àrea regulada per autocaravanes ,el seu correcte ús i funcionament, està regulat als arƟcles
125, 126 i 127 segons l’ordenança municipal de REGULACIÓ DE TRÀNSIT A LES VIES PÚBLIQUES
DEL  TERME MUNICIPAL  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  Títol  XV.  Estacionament  d’
Autocaravanes, publicat al Butlleơ Oficial de la Província de Tarragona amb dates 28-06-2021. CVE
2021-05791, amb un màxim d’estacionament de 2 dies.

Abonament treballadors del municipi Preus

30 dies 30,00 €

Tota la temporada (20 de juny – 31 d’agost) 50,00 €
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Àrea regulada per autocaravanes

1 dia     7,00 € 

Normes de gesƟó

ArƟcle 5.

5.1. La  taxa corresponent a l’estacionament  es  farà efecƟva mitjançant  l’adquisició, pels
obligats al seu pagament, dels Ɵquets İsics o virtuals que aprovi l’administració municipal, la
qual  podrà uƟlitzar  el  sistema de  màquina expenedora automàƟca o d’aplicacions  per  a
disposiƟus mòbils com puguin ser  telèfons o tauletes intel·ligents entre d’altres.

5.2.  El   manteniment  de   les   zones  reservades   a   l’estacionament   correspondrà a
l’empresa  Idetsa,   qui    és  competent per  adoptar les  mesures oportunes per  la correcta
expedició  dels  Ɵquets  acreditaƟus   del   pagament  i  controlar   l’incompliment  de   les
obligacions  tributàries dels conductors que han estacionat els  seus vehicles.

5.3.  La   gesƟó  i  recaptació   en   període voluntari  i  execuƟu de  la   taxa  correspondrà  a
l’empresa Idetsa.

5.4.  L’import  de    la  recaptació   regulada   en    aquesta   ordenança  fiscal  correspondrà
íntegrament    a   Idetsa.  L´empresa municipal   rendirà  comptes  davant  la  Intervenció  i  la
Tresoreria Municipal amb la  periodicitat  i   conƟngut que es   determinarà   a   les  Bases
d’Execució del  Pressupost.

5.5. Sense perjudici de   respectar  el  temps  màxim autoritzat  d’estacionament i les altres
restriccions  generals que estableix el  Reglament  General de  Circulació, les denúncies per
infraccions  específiques en  la   regulació  de  les   zones d’aparcament  regulat  es   podran
anul·lar amb el  pagament, abans  de  7  dies naturals, de  l’import següent:

5.6  En  el  cas  d’haver passat els  7 dies naturals s’iniciarà una via  execuƟva implicant una
nova infracció administraƟva per  valor de  50€ en  tots els  supòsits.

5.7 Els vehicles que, havent estacionat en zona d’aparcament regulat, hagin estat sancionats 3
vegades al dia sense esmenar les sancions, podran ser immobilitats amb un disposiƟu adient i/
o reƟrats de la via publica al dipòsit municipal. Les despeses que es derivin aniran a càrrec del
conductor  o  Ɵtulars  dels  vehicles,  excepció  feta  que  es  jusƟfiqui  circumstàncies  de  forma
majoro quan siguin traslladats els vehicles per moƟu de la seva seguretat.

Casos Import
a)  Si  s’ha  tret  el  Ɵquet,  però  s’ha  excedit  el
temps màxim 8,00 €

b) Si no s’ha tret cap Ɵquet  (İsic o virtual) 10,00 €
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NoƟficada la denúncia, ja sigui a l’acte o en  un  moment posterior, el denunciat disposa d’un
termini de  vint  dies naturals per  fer  el  pagament voluntari amb reducció del   50% de  la
infracció administraƟva, o  per   formular les  al·legacions i  proposar o aportar les  proves que
consideri oportunes.

A l’Annex I   de  la  present  ordenança es  mostra  una  taula resum  del  temps  màxim
d’estacionament i carrers.

Exempcions

ArƟcle 6.

6.1. Estaran exempts del   pagament de  la  taxa prevista a  la  present ordenança els vehicles
contemplats en  els  següent casos:

a) Els   vehicles   desƟnats  a l'assistència sanitària, ambulàncies i   serveis d’emergència, quan
esƟguin  prestant  serveis  propis  de   la  seva  comesa,  així   com els  vehicles   que  disposin
d'autorització especial d'estacionament, expedida  a  aquest efecte per   l’empresa municipal
Idetsa, i  prèviament acordada per l’Ajuntament Vandellòs i L’Hospitalet de  l’Infant. 

Les autoritzacions especials d’estacionament s’expediran, per  causa jusƟficada,  en   supòsits
de   prestació  de   serveis  públics. L’ús inadequat  o  fraudulent de  l’autorització especial
suposarà  la  intervenció  de l’autorització vigent i la no  renovació de  la mateixa per  als
períodes successius.

b)     Els   vehicles     conduïts o  desƟnats al  transport   de  persones   amb mobilitat reduïda,
sempre que esƟguin en  possessió de  la   Targeta d'Estacionament per   a  Persones amb
mobilitat reduïda segons el  Model de  la  Comunitat   Europea, i  la col·loquin en  un  lloc   de
la  part interna del  parabrisa que sigui totalment visible i llegible des de  l’exterior del  vehicle.

6.2. Excepte la  previsió de    l’apartat   anterior,   i  d’acord amb   l’arƟcle 9  del    Reial decret
legislaƟu  2/2004,  de  5 de  març,  que aprova el text refós de  la Llei  reguladora de   les
hisendes  locals,  no   es   reconeixerà  cap  benefici  fiscal  que  no   esƟgui expressament
previst  en   una  norma  amb  rang  de   llei   o  els   derivats  de   l’aplicació  dels  tractats
internacionals.
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Annex 1

Taula resum

Tipus de  zona Localització 
Temps màxim

d'estacionamen
t

€ / hora 
Anul·lació de

infracció
administraƟva dels

primers 7 diesVehicles

Verda

Cala Justell

10  hores 

8,00 € o 10€ segons la
infracció

administraƟva de
l’arƟcle 5.5  de

l’Ordenança Fiscal

Chirac

La  Rojala

Moreres

Navaes

Pontasgo 

Passeig Arenal 

Taix

Acàcies

Bernat de  Fenollar

Del Mar 

Jonquet 

Paris 

Pins

Roger de  Lluria

Tamarits 

Jaume II 

Blanca d'Anjou

Duc de  Medinaceli

Infant Pere

Passeig MaríƟm Muelle-Ribera

Del Cardenal Vidal i Barraquer 

Barques

Oleastrum

Rosers

Cèsar Gimeno 

Racó del  Vaque 

Joana de  Foix 

La SenƟu

Llastres

Plaça Església

Via Augusta (des de Via Augusta 31 fins Via Augusta 3)

Castellvell

Duc de Cardona

Compte de Prades

Blanca d'Anjou

Baix Ebre

Via Augusta (des de Via Augusta 49 fins Via Augusta 111)

Acampador
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Aparcament carrer Montsià    

Navaes 

Sínia

Tamarits

Francisco Chavarria Fabregat 

Àrea
d’Autocaravanes

Via Augusta 84-86 2 dies 7€ /dia

Segons l’ordenança 
municipal de 
REGULACIÓ DE 
TRÀNSIT A LES VIES 
PÚBLIQUES DEL 
TERME MUNICIPAL de
Vandellòs i 
l’Hospitalet de 
l’Infant, Títol XV.

Àrea Façana Port Passeig MaríƟm (des de Passeig MaríƟm 1 fins Passeig 
MaríƟm 37)  

2´5 hores
gratuïtes (14h-

16:30h)

8,00 € o 10€ segons la
infracció 
administraƟva de 
l’arƟcle 5.5  de 
l’Ordenança Fiscal

Àrea Comercial Via Augusta (des de  Via Augusta 36 fins Via Augusta 50)  

Obligatori
treure Ɵquet. 1
hora gratuïta
pel maơ i una
altra hora per

la tarda.

8,00 € o 10€ segons la
infracció 
administraƟva de 
l’arƟcle 4.5  de 
l’Ordenança Fiscal
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PROTOCOL
per al tractament

de casos
d'alcoholisme  i de

consum de drogues.

Setembre 2023 C
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Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme i drogues

Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme i de consum
de drogues a l'Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant

1- INTRODUCCIÓ

Atesa la problemàtica que presenta el consum d'alcohol i drogues des de la perspectiva de la
prevenció de riscos laborals i la seva manifesta incidència en la seguretat dels treballadors i
treballadores, juntament amb la dificultat de gestionar internament els casos i de coordinar les
diverses fases i els agents que intervenen, s'elabora el present protocol.

Aquest protocol ha estat validat pel Comitè de Seguretat i Salut i  aprovat per qui tingui aquesta
competència abans de la seva total implantació.

2- OBJECTE

Establir les pautes d'actuació per a la detecció, comunicació i gestió de les situacions en les
quals el consum d'alcohol o drogues en la població treballadora municipal pugui afectar la
seguretat i salut de la plantilla i, per extensió, a qualsevol altra persona que pugui quedar
afectada.

Facilitar amb aquestes pautes d'actuació la tasca de les persones que han de detectar,
comunicar i gestionar els casos, especialment en les mateixes seccions on es produeixen.

Eliminar l'exposició a l'accidentalitat per la causa del consum d'alcohol durant la jornada
laboral o de la prestació de serveis sota els seus efectes.

Donar opcions de tractament al personal afectat, per a la seva rehabilitació.

3- ABAST

El protocol s'activarà en els casos en què el personal municipal presenti símptomes
d'alcoholisme o consum de drogues en el grau suficient que es consideri pugui afectar a la
seguretat i salut.

4- FASES DEL PROTOCOL

El protocol s'estructura en diverses fases, cadascuna de les quals té diversos nivells bàsics
als  quals  correspon  actuacions  concretes  i  persones implicades, amb  les  corresponents
pautes d'actuació que disposa el protocol.

S'identifiquen quatre fases:
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Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme

3

Fase 1:
Detecció, comunicació i gestió

Fase 2:
Trasllat

Fase 3:
Derivació o tractament

Fase 4:
Seguiment del tractament

Fase 1:
- Detecció del cas.
- Comunicació de la situació a la persona superior 
immediata
- Paralització de les tasques laborals
- Gestió interna

Fase 2:
- Trasllat del responsable de la secció a RRHH
- Gestió del cas per RRHH
- Reunió amb el treballador afectat

Fase 3:
- Tractament personalitzat

Fase 4:
- Seguiment Salut Pública – serveis especialitzats
- Seguiment Salut Pública – Recursos humans
- Informació a les reunions de Comitè
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Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme

4

5- DESENVOLUPAMENT DEL PROTOCOL

El procediment ha de ser àgil i ràpid, ha d'atorgar credibilitat i s'ha de protegir la intimitat, la 
confidencialitat i la dignitat de les persones afectades.

S'articula segons les actuacions següents:

5.1 DETECCIÓ I COMUNICACIÓ INTERNA DE LA SECCIÓ

Quan es detecti un cas d'alcoholisme o  c o n s um  d e  d r o gu e s  susceptible de l'aplicació
del protocol, qualsevol treballador/a farà la comunicació al superior immediat.

La persona superior immediata comprovarà la situació, paralitzarà les tasques que pugui estar
fent el/la treballador/a afectat/ada i ho comunicarà a la persona responsable de la secció, que
actuarà segons la situació:

- Cas aïllat: ho gestionarà internament.
- Cas repetitiu: Farà trasllat a Recursos humans

5.2 COMUNICACIÓ A RECURSOS HUMANS I GESTIÓ DEL CAS

La comunicació de la persona responsable de la secció a Recursos humans serà sempre per
escrit dirigit al/la Cap de Recursos Humans.

Aquest informe farà que s'obri un expedient informatiu al/ a la treballador/a afectat/ada.

Es concertarà una reunió entre el/la treballador/a afectat/ada, el/la Cap de Recursos humans,
el/la Cap de secció on s'hagi detectat el cas.

En aquesta reunió s'informarà del contingut del protocol a l'afectat/ada, oferint-li la
possibilitat de seguir un tractament com a via alternativa a les mesures disciplinàries que
siguin d'aplicació.

Es donarà també el contacte del  Centre d’atenció i  seguiment a les drogodependències de
Salut pública amb qui el/la treballador/a afectat/ada haurà de demanar cita per a sotmetre’s a
tractament.

Previ  contacte  que  haurà  de  fer  el/la  treballador/a  afectat/ada  amb  Centre  d’atenció  i
seguiment a les drogodependències, es concertarà una reunió per a l'orientació i tutela de cara
al tractament, i per informar de la línia d'actuacions que s'hauran de seguir a partir d'aquest
moment.

5.3 TRACTAMENT I SEGUIMENT DEL TRACTAMENT

Quan s'ha iniciat el tractament, el/la Cap de Recursos humans i el/la Cap de secció on s'hagi
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Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme

5

detectat el cas reben únicament dels serveis especialitzats que intervenen informació sobre el
correcte compliment del/de la treballador/a afectat/ada.

En cas que no segueixi el tractament s’aplicaran les mesures que corresponguin.

6- RESPONSABILITATS

És responsabilitat dels propis treballadors/ores afectats/ades, de les companyes i companys,
de tota  la  línia  jeràrquica  de  la  secció,  del  tècnic  de  prevenció  i  delegats  i  delegades  de
prevenció, dels  responsables  de  Recursos  humans  i  de  tot  el  personal,  en  la  mesura  que
pertoqui en cada cas, el compliment d'aquest protocol i les actuacions de detecció,
comunicació i gestió dels casos d'alcoholisme i consum de drogues per a aconseguir el doble
objectiu d'evitar l'afectació del consum d'alcohol i drogues a la seguretat i salut i aconseguir la
rehabilitació de les persones que puguin estar afectades per aquest consum.

El/la treballador/a afectat/ada tindrà la responsabilitat de seguir el tractament que sigui
dissenyat pels professionals segons la situació, sense perjudici de la possible responsabilitat
disciplinària en que hagi pogut incórrer.

El personal que detecta la situació te la responsabilitat de comunicar-ho a la persona  superior
immediata que, a la vegada, té la responsabilitat de valorar la situació i fer trasllat a/la Cap de
secció.

El/la Cap de secció té la possibilitat de gestionar el cas internament, només en els casos no
repetitius, i la responsabilitat de comunicar-ho a Recursos humans amb la redacció de
l'informe corresponent i  de participar a la reunió informativa d'inici del protocol al/ a la
treballador/a.

El/la Cap de Recursos humans té la responsabilitat de convocar reunió amb la persona
afectada i el/la Cap de secció i d'informar del contingut del protocol al/la persona afectada i de
la via del tractament. Concertar primera reunió amb la persona afectada i informar-la de la via
del  tractament,  així  com contactar  amb els  serveis  especialitzats  que  intervinguin  i  fer  el
seguiment que marca el protocol, sobre el compliment o no del  tractament per part de la
persona afectada.

Els delegats de prevenció i representants sindicals tenen la responsabilitat de vetllar pel
compliment de les actuacions del protocol.

7- CONFIDENCIALITAT
Totes les persones que intervinguin en les diverses  actuacions d'aquest protocol tenen el
deure de la confidencialitat. La informació que es doni i es rebi es limitarà estrictament al que
disposa el protocol.

8- CONSUM DE BEGUDES ALCOHÒLIQUES O DROGUES EN
JORNADA LABORAL

Atesa  la  incidència  negativa  del  consum  d’alcohol  i/o  drogues  en  la  prevenció  de  riscos
laborals, tant per la seva perillositat en determinades tasques com la conducció de vehicles,
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Guia i protocol per al tractament de casos d'alcoholisme
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l’ús d’eines i equips de treball, la manipulació de productes químics, la tinença d’armes, etc,
com la  imatge  negativa en  el  tracte  amb  persones,  i  amb  l’objectiu  de  afavorir  la  seva
erradicació,  no es permet el consum de begudes alcohòliques ni drogues durant la jornada
laboral, inclosos els descansos dins o fora de les instal·lacions municipals.  No es permet la
presència de begudes alcohòliques en cap centre de treball, vehicle, ni en els espais destinats
a menjador.  En actes oficials  es  podrà distribuir  i  consumir  alcohol  en un ús estrictament
protocol·lari.
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